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Toelichting 

Op vrijdag 9 juni zijn de antwoorden op de technische vragen inzake de Jaarrekening 2016 en 
Kaderbrief 2018 aan uw Staten verzonden.  
 
Door omstandigheden waren niet alle vragen in dit aan u verzonden document opgenomen.  

In het huidige document zijn ook de na 9 juni beantwoorde vragen opgenomen. De betreffende 
vragen herkent u doordat achter het nummer van de vraag een N is opgenomen. Dit om aan te 
geven dat deze beantwoording ‘nieuw’ voor u is en nog niet eerder aan u verzonden. 

 
Door de opname, van niet eerder aan u verzonden antwoorden, was ook de nummering niet 
langer logisch. In het huidige document is de nummering dan ook aangepast en zijn de vragen 
per commissie opvolgend genummerd. 

 

Beantwoording technische vragen inzake de Kaderbrief 2018 

Alle   PvdD  F. Zoon  Vraag 1  J.Chr. van der Hoek 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

1 Alle PvdD F.A.S. Zoon 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.Chr. van der Hoek 

PAGINA KADERBRIEF 

 

VRAAG: 

GS hebben gecommitteerd aan de Investeringsagenda voor Kabinetsformatie “Naar een duurzaam 
Nederland, Energieneutraal, klimaatbestendig en circulair” van IPO, VNG en UvW. 
http://www.ipo.nl/files/4114/8913/9154/Investeringsagenda_voor_Kabinetsformatie_2017_-
_single_page.pdf . Hierin is te lezen dat vanaf 2018 de decentrale overheden bij de besteding van 
dit geld investeren in energieneutrale, klimaatbestendige en circulaire oplossingen en 
toepassingen. In de Investeringsagenda zijn concrete punten benoemd waarvoor de provincies 
zich in zullen zetten. Deze afspraken betreft ook Noord-Holland en behoeft financiering zoals het 
nu lijkt nog niet is opgenomen in de huidige begroting. Daarom naar aanleiding van deze 
concrete punten de volgende vragen inzake Energieneutraal: 

- Welk bedrag gaat gereserveerd worden in de Begroting 2018 gereserveerd voor het 
opstellen van regionale warmteplannen? Zie Investeringsagenda, blz. 16. 

ANTWOORD: 

De provincies hebben in de Investeringsagenda middelen opgenomen die nu al voor deze doelen 
beschikbaar zijn of er (mede) aan (kunnen) worden besteed. Wij hebben de middelen opgevoerd 
die zijn gereserveerd voor energietransitie, PDENH, de MKB-fondsen (50%), energiebesparing in de 
de gebouwde omgeving, verduurzaming van de glastuinbouw en de handhaving op 
energiebesparing door de Omgevingsdiensten. Ook de nog resterende middelen van EXIN-H 
(ODENH-dividend) voor duurzame energieprojecten hebben we meegenomen. Het warmteplan 
bouwt voort op nu lopende onderzoeken zoals dat van CE Delft en maakt dus gebruik van 
reguliere begrotingsmiddelen voor energietransitie. Hiervoor zijn geen extra middelen 
gereserveerd.   
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Alle   PvdD  F. Zoon  Vraag 2  J.Chr. van der Hoek 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

2 Alle PvdD F.A.S. Zoon 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.Chr. van der Hoek 

PAGINA KADERBRIEF 

 

VRAAG: 

"Verduurzamen van de warmtevoorziening: Provincies en gemeenten stellen warmteplannen op 
waarin de vraag en het aanbod van warmte op regionaal niveau zijn geïnventariseerd en 
gekoppeld aan kansen voor uitfasering van aardgas op regionaal en lokaal niveau. Provincies en 
gemeenten borgen de keuzes uit de warmteplannen via hun omgevingsvisies en -plannen.” 

- Welk bedrag gaat er voor het jaar 2018 gereserveerd worden voor uitwerking en 
uitvoering van het benutten van grondposities voor opwekking van hernieuwbare energie, 
als tijdelijke zonneparken? Zie Investeringsagenda, blz. 19. 

ANTWOORD: 

Vooralsnog wordt alleen ambtelijke capaciteit ingezet voor het verkennen van de mogelijkheden 
van het benutten van grondposities voor het opwekken van duurzame energie.  

 

Alle   PvdD  F. Zoon  Vraag 3  A. Tekin 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

3 Alle PvdD F.A.S. Zoon 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

A. Tekin 

PAGINA KADERBRIEF 

 

VRAAG: 

Zelf duurzame energie produceren: Decentrale overheden benutten de potentie van eigen 
terreinen en grondposities voor opwekking van hernieuwbare energie.” 

Hoeveel fte is er momenteel bij de RUD’s beschikbaar voor het helpen van bedrijven bij de 
energiebesparingsplicht ingevolge de Wet milieubeheer? En hoeveel fte komt er volgend jaar voor 
deze taak bij? Zie Investeringsagenda, blz. 20: 

ANTWOORD: 

Deze vraag is lastig eenduidig te beantwoorden. Het is namelijk deels een integraal onderdeel van 
het takenpakket van de vergunningverleners en toezichthouders bij de OD's. Specifiek voor de 
energiebesparingsplicht heeft het college van de provincie Noord-Holland op 4 augustus 2016 € 
100.000 beschikbaar gesteld aan OD NZKG voor het uitvoeren van VTH-taken in het kader van 
energiebesparing bij bedrijven waar de provincie Noord-Holland het bevoegd gezag voor is 
(840467/840507). Dit komt neer op circa 0,82 fte (gebaseerd op een uurtarief van € 94,11 en 
1.300 productieve uren per jaar per fte). Dit bedrag is in 2017 ook opgenomen voor deze 
activiteiten. 
Wij zijn bezig met het opstellen van een notitie om door extra inzet op toezicht en handhaving 
van energiebesparingseisen bij industriële bedrijven het besparingspotentieel te realiseren. 
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Alle   PvdD  F. Zoon  Vraag 4  J.Chr. van der Hoek 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

4 Alle PvdD F.A.S. Zoon 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.Chr. van der Hoek 

PAGINA KADERBRIEF 

 

VRAAG: 

Benutten van kansen bij bedrijven: Gemeenten en provincies intensiveren op coachende wijze de 
handhaving van de energiebesparingsplicht. In de praktijk blijkt een kleine extra 
handhavingsinspanning al flinke resultaten op te leveren.” 

Welk bedrag gaat gereserveerd worden voor het Servicepunt Duurzame Energie voor 2018? En 
hoeveel was dat in de jaren 2016 en 2017? Ter toelichting: De uitvoering van veel in de 
Investeringsagenda genoemde taken ligt bij het Servicepunt Duurzame Energie. Bijvoorbeeld op 
de onderwerpen energieopslag, energieloketten voor burgers over energiebesparing en duurzame 
energie, voorlichting over klimaatadaptatie." 

ANTWOORD: 

Voor de handhaving van de energiebesparingsplicht bij bedrijven is tot en met 2020 €170.000 per 
jaar gereserveerd, waarvan €100.000 voor handhaving door de Omgevingsdiensten en €70.000 
voor ondersteunende activiteiten. Voor het Servicepunt Duurzame Energie is tot en met 2019 
jaarlijks € 500.000 gereserveerd, net als in 2016 en 2017. De focus van het Servicepunt Duurzame 
Energie ligt op het adviseren van gemeenten over de verduurzaming van de woningvoorraad. 
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Alle   PvdD  F. Zoon  Vraag 5  J.Chr. van der Hoek / J. Geldhof 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

5 Alle PvdD F.A.S. Zoon 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.Chr. van der Hoek / J. Geldhof 

PAGINA KADERBRIEF 

 

VRAAG: 

"KLIMAATADAPTATIE 

Welk bedrag gaat gereserveerd worden voor het jaar 2018 voor het opstellen van regionale 
klimaatadaptiestrategieën? Zie blz. 22: “Provincies, gemeenten en waterschappen stellen voor 
2020 gezamenlijke regionale klimaatadaptatiestrategieën op met onder meer de ruimtelijke 
consequenties voor de inrichting van de hele fysieke leefomgeving (stad en land) en de 
bebouwing. Deze consequenties landen in omgevingsvisies, –plannen en -programma’s. De 
strategieën bevatten een analyse en ambitie per straat, wijk, dorp, stad en gebied met (waar 
nodig) concrete maatregelen.” " 

ANTWOORD: 

Hiervoor is vooralsnog €87.000 euro begroot. Het is nog niet met zekerheid te zeggen hoeveel 
precies nodig is, omdat landelijk nog moet worden besloten over het Deltaprogramma 
Ruimtelijke adaptatie waarvan onze activiteiten deel uitmaken.  

 
Alle   D66  H. Struben Vraag 6  E. Post / J.H.M. Bond 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

6 Alle D66 H.W. Struben 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post / J.H.M. Bond 

PAGINA KADERBRIEF 

17 

VRAAG: 

Wij missen een aantal onderwerpen in dit document zoals Uitvoering Greenport, Helihaven Den 
Helder, actualisatie fietsbeleid, elektrisch vervoer. Kunt u verduidelijken hoe deze onderwerpen 
in de financiële planning zijn meegenomen of meegenomen kunnen gaan worden en welke 
bedragen hiermee zijn gemoeid? 

ANTWOORD: 

Voor actualisatie komt eind van dit jaar een voorstel naar PS. De financiele planning en de 
specifieke bedragen worden uitgewerkt en middels de Begroting 2018 aan u voorgelegd.  
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COE  Groen Links  R. Kocken  Vraag 1 C.J. Loggen  

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

1 COE Groen Links R. Kocken 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

C.J. Loggen 

PAGINA Kaderbrief 

20/21 

VRAAG: 

"Tot medio 2016 was 9 miljoen cofinanciering beschikbaar voor EFRO projecten. De aanvragen in 
de EFRO-periode 2014-2020 waren tot medio 2016 meer dan was voorzien, waardoor in de 
tweede helft van 2016 geen cofinanciering meer mogelijk was."  
 
- Wat is het initiële bedrag dat hiervoor gereserveerd is?  
- Hoeveel meer is er aangevraagd?  
- En wat is er met de aanvragen gebeurd waar geen cofinanciering meer voor mogelijk was?  
- Waarop is de verwachting gebaseerd dat het verhogen van de reservering met 3 mln afdoende   
  is? 
- En om welke projecten gaat het? 
  
ANTWOORD: 

Het initiële bedrag was 9 miljoen.  

- Hoeveel meer is er aangevraagd?  

Dit is niet te kwantificeren, er zijn verschillende aanvragers die uiteindelijk geen aanvraag meer 
hebben ingediend omdat er geen cofinanciering meer beschikbaar was.  

- En wat is er met de aanvragen gebeurd waar geen cofinanciering meer voor mogelijk was? 

Twee projecten binnen Kansen voor West, die een aanvraag hebben ingediend, hebben geen 
aanspraak op provinciale cofinanciering kunnen maken. 2 INTERREG projecten die een aanvraag 
hebben ingediend hebben later alsnog cofinanciering ontvangen vanwege de vrijval van 
overcommittering.  

- Waarop is de verwachting gebaseerd dat het verhogen van de reservering met 3 mln. afdoende 
is? 

Wij verwachten in 2018 substantieel meer aanvragen omdat de programma’s dan een 
piekmoment in de gehele programma periode kennen (op basis van ervaring gebeurt dit altijd 
halverwege de programma periode). Bovendien verwachten wij bij het INTERREG programma dat 
Brexit een rol gaat spelen. Hierdoor kunnen  projecten tot en met 2018 nog met zekerheid 
aanvragen, vanaf 2019 is deelname van de Engelse partijen nog niet zeker waardoor een piek in 
de aanvragen te verwachten is in 2018. 

- En om welke projecten gaat het?  

Dit is nu nog niet te voorspellen, er zijn vele initiatieven in omloop maar het is niet te zeggen 
welke projecten uiteindelijk worden ingediend en goedgekeurd. 
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EEB CDA   J. Haagsma Vraag 1  J.H.M. Bond / A. Tekin 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

1 EEB CDA J. Haagsma 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.H.M. Bond / A. Tekin 

PAGINA KADERBRIEF 

25 

VRAAG: 

Techpoort Centre Innovation warehouse. Waarom is er geen bijdrage van de Rijksoverheid in het 
kader van de landelijke Smart-Industry Agenda? 

ANTWOORD: 

Voor de Smart Industry Agenda zijn, afgezien van een landelijke Field-lab regeling die inmiddels 
gesloten is, geen specifieke middelen bij de rijksoverheid beschikbaar. De Smart Industry Agenda 
is een programma dat is georganiseerd vanuit een (regionale) bottom-up strategie. Partijen in de 
regio gaan allianties aan met inzet van (hun) middelen en capaciteit en geven zo invulling aan de 
Agenda. De investeringen van Tata-steel en Nova-College en de provinciale bijdrage is een 
voorbeeld van de werking van de Smart Industry Agenda. 

 

EEB   CDA   J. Haagsma Vraag 2 J.H.M. Bond 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

2 EEB CDA J. Haagsma 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.H.M. Bond 

PAGINA KADERBRIEF 

25 

VRAAG: 

Wat is het plafond van de garantstellingen voor de aanleg van glasvezel? 

ANTWOORD: 

 Dit plafond dient bij het opstellen van het toetsingskader nog vastgesteld te worden. 

 

EEB   50Plus  O. de Meij Vraag 3  J.H.M. Bond / A. Tekin 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

3 EEB 50Plus O.A.C. de Meij  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.H.M. Bond / A. Tekin 

PAGINA KADERBRIEF 

6 

VRAAG: 

Kunnen Gedeputeerde Staten aangeven hoeveel banen de groei van de economie het afgelopen 
jaar in Noord-Holland heeft opgeleverd in absolute aantallen per leeftijdscategorie, specifiek 
ouderen?  

ANTWOORD: 

In 2016 is het aantal banen in Noord-Holland gegroeid van 1.460.110 (2015) naar 1.487.800 
(2016). Een groei van 27.690 banen. Hierbij is geen onderscheid naar leeftijdscategorieën op 
regionaal niveau beschikbaar. Daarom geven wij daarnaast ook informatie over de Noord-
Hollandse werkzame beroepsbevolking (werkenden): deze groeide volgens het CBS van 1.390.000 
personen (2015) naar 1.425.000 personen (2016), een groei van 35.000 personen. De categorie 45 
tot 75 jaar oud van deze groep groeide van 573.000 (2015) naar 596.000 (2016), een groei van 
24.000 personen.   
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EEB   50Plus  O. de Meij Vraag 4  J.H.M. Bond 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

4 EEB 50Plus O.A.C. de Meij  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.H.M. Bond 

PAGINA KADERBRIEF 

21 

VRAAG: 

(Bij De Kop Werkt) 

Kunnen Gedeputeerde Staten aangeven in welke andere sectoren dan de techniek zij extra 
beleidsmaatregelen heeft ingezet ter bestrijding van de werkloosheid onder ouderen, juist in de 
Kop van Noord-Holland en hoeveel geld daarmee gemoeid is c.q. was? 

ANTWOORD: 

De bestuuropdracht Arbeidsmarkt en Onderwijs (vanuit De Kop Werkt!) richt zich op vier 
specifieke sectoren: marien-offshore-energy, agribusiness, toerisme en zorg-gezondheid. In 
oktober worden de resultaten verwacht van zogenaamde sector-analyses die inzichten geven in 
de arbeidsmarktvraagstukken van de betreffende sector zoals de match en mis-match van het 
arbeidspotentieel, inclusief oudere werknemers. Op basis hiervan moeten (project-) voorstellen 
nader vorm krijgen. Het is nu te vroeg om te zeggen hoeveel van die beleidsmaatregelen en 
daarmee gemoeide middelen zich zullen gaan richten op oudere (werkloze) werknemers. 

 

EEB   50Plus  O. de Meij Vraag 5 J.H.M. Bond / A. Tekin 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

5 EEB 50Plus O.A.C. de Meij  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.H.M. Bond / A. Tekin 

PAGINA KADERBRIEF 

25 

VRAAG: 

Kunnen Gedeputeerde Staten aangeven dat zij de werkloosheid onder ouderen ook aan de orde 
stelt en meeneemt bij de ontwikkeling en opzet van een Techport center, want ouderen kunnen 
jongeren veel leren? 

ANTWOORD: 

De ontwikkeling van Techport Centre is in deze fase gericht op de wisselwerking tussen 
onderwijs en innovatie. Naast faciliteren van innovaties en nieuwe werkgelegenheid heeft het 
Centre het opleiden van state of the art vakmensen tot doel. Techport Centre is geen 
werkloosheidsbestrijdingsproject. Vanuit de vraag van de markt gaat het Centre wel een rol 
spelen in het om- en bijscholen van werkzoekenden van alle leeftijden, dus ook ouderen. 
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EEB   50Plus  O. de Meij Vraag 6  J.H.M. Bond 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

6 EEB 50Plus O.A.C. de Meij  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.H.M. Bond 

PAGINA KADERBRIEF 

27 

VRAAG: 

Kunnen Gedeputeerde Staten aangeven of zij voortvarend door gaat om de resterende witte 
buitengebieden te voorzien van vast-draadloos internet, aangezien de huidige claim van 5 miljoen 
als reservering alleen wordt gebruikt indien nodig? 

ANTWOORD: 

We gaan we eerst de mogelijkheden van een vast-draadloos netwerk verkennen, voordat wij deze 
willen doen uitrollen in de witte buitengebieden waar de aanleg van glasvezel niet haalbaar is. De 
ervaring in andere provincies leert dat die mogelijkheden er zijn, waarbij een bijdrage vanuit de 
overheid het verschil maakt. Eind 2017 is duidelijk waar glasvezel kan worden aangelegd. Dan 
gaan wij voortvarend te werk met het voorzien van vast-draadloos internet in de resterende witte 
gebieden. Hiervoor is dan de gereserveerde 5 miljoen beschikbaar. 

 

EEB   PVV NH  N. Kaptheijns Vraag  7  J.Chr. van der Hoek 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

7 EEB PVV NH N. Kaptheijns  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.Chr. van der Hoek 

PAGINA KADERBRIEF 

29 

VRAAG: 

Op blz. 29 valt te lezen: 

“In de reserve Werkgelegenheid en Economie is ruimte aanwezig om in te zetten voor circulaire 
economie, door de storting in deze reserve van de meevallende opbrengsten vanuit de verkoop 
van de Meewind-aandelen.” 

VRAGEN: 

Hoe groot is deze te verwachten meevaller?  
In hoeverre is dit een zeker gegeven, of kunnen de opbrengsten ook tegenvallen?  

Immers, het College van Beroep oordeelde eerder naar aanleiding van ingediende klachten bij de 
Stichting Reclame Code dat de klagers gelijk hadden en dat de reclame’s van Meewind misleidend 
waren:  

Het College van Beroep onderschrijft de uitspraak van de Stichting Reclame Code dat de tv-
commercial van Meewind misleidend is. Ook de uitspraak dat de commercial misleidende 
informatie geeft over de te verwachten rendementen heeft Meewind in een beroep niet kunnen 
ontkrachten." (http://www.groenerekenkamer.nl/3455/meewind-kan-de-toekomst-schadeclaims-
verwachten/) 

ANTWOORD: 

De verkoop van de Meewind aandelen is in januari 2017 gerealiseerd en is daarmee 
onherroepelijk. De totale opbrengst van de verkoop bedraagt € 4.581.036,02. Van dit bedrag zal € 
2.500.000 worden gestort in de reserve Werkgelegenheid en Economie. Het restant zal worden 
toegevoegd aan de algemene reserve. 
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EEB   PVV NH  N. Kaptheijns Vraag  8  J.Chr. van der Hoek 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

8 EEB PVV NH N. Kaptheijns  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.Chr. van der Hoek 

PAGINA KADERBRIEF 

29 

VRAAG: 

Op blz. 22 staat: 

"De provincie heeft de mogelijkheid bij te dragen aan de nationale en internationale klimaat- en 
CO2-doelstellingen en hier een voorloper in te zijn." 

VRAAG:  

Kunt u aangeven (in relatie tot de wereldwijde uitstoot van CO2) welk deel de provincie Noord-
Holland met haar beleid bespaart en wat deze besparing de Noord-Hollandse belastingbetaler 
kost? 

ANTWOORD: 

Het aandeel van Noord-Holland in de wereldwijde CO2-emissie is zeer klein en onze bijdrage aan 
de mondiale reductie eveneens, maar dit is geen reden niets te doen, want vrijwel ieders aandeel 
is beperkt.  
 

Uit de begroting kunt u afleiden wat dit de Noord-Hollandse belastingbetaler kost. Tegenover 
deze uitgaven staan - naast de energie- en klimaatbaten – belangrijke economische baten, omdat 
de middelen ook tot innovatie leiden en de economische structuur versterken.  

 

EEB   PVV NH  N. Kaptheijns Vraag  9   J.Chr. van der Hoek 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

9 EEB PVV NH N. Kaptheijns  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.Chr. van der Hoek 

PAGINA KADERBRIEF 

29 

VRAAG: 

Wat gaat de provincie Noord-Holland de komende jaren besteden aan CO2-vermindering en CO2-
monitoring? Graag een gedetailleerd antwoord 

ANTWOORD: 

Strikt genomen is dit geen technische vraag over de Kadernota. U kunt in de begroting vinden wat 
de provincie de komende jaren besteedt aan energietransitie- en CO2-reductie. PS hebben 29 mei 
jl. ingestemd met de Statenvoordracht CO2-monitoring waarmee €700.000 beschikbaar werd 
gesteld voor dit doel.   
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EEB  PvdA  A. Jellema Vraag 10N  J.H.M. Bond   

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

10 N EEB PvdA A. Jellema 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.H.M. Bond   

PAGINA Kaderbrief 

28 

VRAAG: 

Voor de kop werkt zal voor € 2 miljoen van het totaal van € 15 miljoen de combinatie gezocht 
worden met andere reserves, bedoeld voor projecten in De Kop. Wat wordt hier precies mee 
bedoeld? 
  
ANTWOORD: 

De bedoeling is om een andere reserve als economische drager te benutten. Op dit moment is het 
voorstel om de reserve Water hiervoor te benutten. 

 
 
EEB  Groen Links  Z. Pels  Vraag 11N  A. Tekin 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

11 N EEB Groen Links Z. Pels 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

A. Tekin 

PAGINA Kaderbrief 

4 

VRAAG: 

“Van de banengroei voltrok zich 30 procent in Noord-Holland”. 
a. In welke sectoren vond deze groei plaats en hoeveel procent per sector? 
b. Op welke cijfers is deze uitspraak gebaseerd? 
  
ANTWOORD: 

a. Voor het complete beeld van de banengroei per sector, zie bijgaande tabel. In absolute zin was 
de grootste groei te zien in de sector Horeca (+ 5.530 banen), gevolgd door ICT (+ 4.850 banen), 
Advies en Onderzoek (+ 4.530 banen) en Groot- en Detailhandel (+ 4.400 banen). In relatieve zin 
was de grootste groei in de Energiesector (+ 10,6%), gevolgd door Horeca (+ 6,3%), ICT (+ 6,1%), en 
Onroerend Goed (+ 4,5%).  
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b. De cijfers zijn gebaseerd op de landelijke database LISA. In Nederland groeide het aantal banen 
in 2016 met 89.610 banen, waarvan 27.690 (bijna 31%) in Noord-Holland terecht kwamen.  
 

 

EEB / M&F  PVV NH  N. Kaptheijns  Vraag 12  J.Chr. van der Hoek 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

12 EEB / M&F PVV NH N. Kaptheijns 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.Chr. van der Hoek 

PAGINA KADERBRIEF 

22 

VRAAG: 

Op blz. 22 staat:  

"Er zijn veel ontwikkelingen gaande om de infrastructuur te verduurzamen. Het aanjagen van 
innovaties en het implementeren van besparings- en opwekkingsmaatregelen spelen hierbij een 
belangrijke rol. De provincie heeft de mogelijkheid bij te dragen aan de nationale en 
internationale klimaat- en CO2-doelstellingen en hier een voorloper in te zijn." 

VRAGEN:  

President Trump trekt de VS terug uit het klimaatverdrag van Parijs.  

Welke gevolgen heeft dit uittreden voor het behalen van de bovenstaande klimaat- en CO2-
doelstellingen?  

a.) In welke mate heeft dit invloed op het streven om "voorloper" te zijn? 
b.) Welke besparingen zijn er te behalen op de uit te geven €3,8 miljoen in 2018 en €5,8 

miljoen in 2019, als op dezelfde manier naar “klimaat” wordt gekeken als dat president 
Trump doet? 

ANTWOORD: 

Het antwoord wordt toegelicht in de commissievergadering. 
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EEB / M&F  Groen Links  Z. Pels  Vraag 13N J.H.M. Bond  

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

13 N EEB / M&F Groen Links Z. Pels 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.H.M. Bond 

PAGINA Kaderbrief 

28 

VRAAG: 

“Voor de kop werkt zal voor € 2 miljoen van het totaal van € 15 miljoen de combinatie gezocht 
worden met andere reserves, bedoeld voor projecten in De Kop.” Om welke andere reserves gaat 
het? 
  
ANTWOORD: 

Op dit moment is het voorstel om de reserve Water als economische drager 
(watergebondenbedrijvigheid) te benutten. 

 

EEB / M&F  Groen Links  Z. Pels  Vraag 14N J.Chr. van der Hoek 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

14 N EEB / M&F Groen Links Z. Pels 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.Chr. van der Hoek 

PAGINA Kaderbrief 

29 

VRAAG: 

“In de reserve Werkgelegenheid en Economie is ruimte aanwezig om in te zetten voor circulaire 
economie, door de storting in deze reserve van de meevallende opbrengsten vanuit de verkoop 
van de Meewind-aandelen.” Hoe groot is de totale storting van meevallende opbrengsten in deze 
reserve? 
  
ANTWOORD: 

De verkoop van de Meewind aandelen is in januari 2017 gerealiseerd en is daarmee 
onherroepelijk. De totale opbrengst van de verkoop bedraagt € 4.581.036,02. Van dit bedrag zal € 
2.500.000 worden gestort in de reserve Werkgelegenheid en Economie, deel Duurzame Energie. 
Het restant zal worden toegevoegd aan de algemene reserve. 

  

 

EEB / M&F PvdA  A. Jellema Vraag 15N  C.J. Loggen   

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

15 N EEB & M&F PvdA A. Jellema 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

C.J. Loggen 

PAGINA Kaderbrief 
15 en 52 

VRAAG: 

Wettelijke ontwikkelingen: Is hierbij ook al rekening gehouden / moet hier ook al rekening 
worden gehouden met de Wet normalisering rechtspositie ambtenaren? 
  
ANTWOORD: 

De Wet normalisering rechtspositie ambtenaren heeft geen directe invloed op de loonkosten van 
de medewerkers van de provincie. De planning van de Minister is erop gericht dat de initiatiefwet 
met ingang van 1 januari 2020 volledig in werking treedt. 
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EEB / NLM  50Plus  O. de Meij Vraag  16N  C.J. Loggen 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

16 N EEB / NLM 50Plus O.A.C. de Meij 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

C.J. Loggen 

PAGINA KADERBRIEF 

23 

VRAAG: 

Kunnen Gedeputeerde Staten aangeven hoe zij denken te bewerkstelligen dat er een 
vrijetijdslandschap Oostelijke Vechtplassen ontstaat waarbij er een breed aanbod komt van 
publieke en private recreatieve voorzieningen? Hebben Gedeputeerde Staten daar al ideeën over 
en welke private partijen denken zij aan te trekken, gezien de niet zo positieve ontwikkelingen bij 
de recreatieschappen? 

ANTWOORD: 

Aangezien dit geen technische vraag is, is beantwoording in deze ronde niet mogelijk. Deze vraag 
zou bij behandeling in de Statencommissie gesteld kunnen worden 

 

EEB / NLM PvdD  A. van Liere Vraag  17N C.J. Loggen 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

17 N EEB / NLM PvdD A.E. van Liere  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

C.J. Loggen 

PAGINA KADERBRIEF 

18 

VRAAG: 

Wat is een “vrijetijdslandschap” en hoe verhoudt zich dat tot de natuurdoelen van de Oostelijke 
Vechtplassen? 

ANTWOORD: 

Onder ‘vrijetijdslandschap’ wordt een aantrekkelijk en toegankelijk groen gebied verstaan waar 
mensen graag wonen, werken en recreëren. Met een breed aanbod aan vrijetijdsactiviteiten, met 
publieke en private recreatieve voorzieningen van goede kwaliteit en met talrijke mogelijkheden 
om het gevarieerde waterrijke (cultuur)landschap, met topnatuur en sporen van een rijke historie, 
volop te beleven. Naast het uitvoeren van specifieke projecten om de doelstellingen van een 
vrijetijdslandschap te realiseren (die liggen op het gebied van aanleg recreatieve (wandel-
vaar)routes, verbeteren van de ontsluiting, verhogen attractiviteit dorpslinten, duurzame 
oplossing baggerproblematiek en versterken kenmerkende landschappelijk structuren, zullen de 
maatregelen om de ecologische waarde in het gebied te verstevigen en te verhogen (het realiseren 
van de NNN, Natura 2000 en KRW-doelen, het realiseren van extra vogelhabitat (oa i.s.m. private 
partijen), aanleg natuureilanden, de aanpak van exoten en het ontsnipperen van verschillende 
natuurgebieden) de realisatie van robuuste natuur mogelijk maken die aantrekkelijk is voor de 
bezoeker/ bewoner en waarbinnen activiteiten ten goede komen aan de versterking van het 
groene landschap en de kwaliteit van het natuurgebied. Zo ontstaat een natuurgebied dat tegen 
een stootje kan. In het proces is aandacht en ruimte voor nauwe afstemming met partijen 
betrokken bij de natuurontwikkeling en recreatieve ontwikkelingen. 
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M&F   CDA  H.J. de Graaf Vraag 1   E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

1 M&F CDA H.J. de Graaf / D.G. Heijnen 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

13 

VRAAG: 

Waarom is er voor gekozen de meevaller bij de eindafrekening van de Zeesluis in een jaar te 
doen? Waarom is er niet voor gekozen de afschrijving over meerdere jaren te doen en zodoende 
een post onvoorzien te behouden totdat de Zeesluis daadwerkelijk af is? 

ANTWOORD: 

De meevaller is het resultaat van een lange onderhandeling over de definitieve bijdrage van de 
provincie voor de aanleg van de nieuwe Zeetoegang IJmond. De onderhandeling hierover tussen 
de partijen is in 2017 afgerond en wordt in 2017 bekrachtigd met de ondertekening van de 
vaststellingsovereenkomst.  De eindafrekening van de Zeesluis vindt in 2017 plaats. De Staat is 
opdrachtgever en eigenaar van de nieuwe Zeesluis en verleent met de ondertekening van een 
vaststellingsovereenkomst de gemeente en de provincie finale kwijting ten aanzien van hun 
bijdrageverplichtingen voor de aanleg van de nieuwe Zeetoegang IJmond. Om die reden is het 
instellen van een post onvoorzien niet nodig. 

  

M&F   CDA  H.J. de Graaf Vraag 2  E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

2 M&F CDA H.J. de Graaf 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

13 

VRAAG: 

Hoe is de meevaller bij de aanleg van de HOV Velsen verwerkt? 

ANTWOORD: 

In 2016 is het krediet van HOV Velsen met € 26,950 miljoen bij voordracht aan uw Staten 
verlaagd. De toelichting in de programmaverantwoording bij de jaarrekening duidt op het 
afhandelen van voorstellen tot wijzigingen bij de uitvoering van dit project. Deze worden in 2017 
in plaats van 2016 afgewikkeld. In 2017 vinden de betreffende uitgaven plaats. 

 

M&F   CDA  H. Keur  Vraag 3   C.J. Loggen 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

3 M&F CDA H. Keur-Polman 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

C.J. Loggen 

PAGINA KADERBRIEF 

16 

VRAAG: 

Zijn de gereserveerde middelen voor de CAO voldoende, naar aanleiding van de recentelijk 
vastgestelde CAO? 

ANTWOORD: 

Inmiddels is een onderhandelaarsakkoord bereikt over de nieuwe cao. De financiele afspraken die 
hierin gemaakt zijn, passen binnen de beschikbare ruimte die via de Kaderbrief beschikbaar 
komt. 
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M&F   CDA  H. de Graaf Vraag 4   E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

4 M&F CDA H.J. de Graaf / D.G. Heijnen 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

19 / 20 

VRAAG: 

Totaal is voor Smart Mobility 11 mln gereserveerd. Hiervan worden verschillende programma’s en 
pilot gefinancierd. Hoe is uitsplitsing per programma of pilot? 

ANTWOORD: 

Smart Mobility kent vier programmaonderdelen die zijn gekoppeld aan het provinciaal areaal: 
wegvakken (smart roads), kruisingen (i-VRI), verkeerscentrale en data optimaliseren, waarbij de 
besteding plaatsvindt verspreid over 2018 en 2019. Binnen deze programmaonderdelen worden 
nieuwe technologieën beproefd en worden geslaagde beproefde onderdelen verder uitgerold 
(opschalen). En bij beproeven is er ook een kans dat dit niet lukt. In bijgaande tabellen zijn de 
investeringen enerzijds opgesplitst naar de programma-onderdelen en anderzijds naar uitrollen 
versus beproeven. Hierbij is een bijdrage vanuit de markt van tenminste eenzelfde bedrag nodig 
om de plannen volledig te realisern. 
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M&F   CDA  H.J. de Graaf Vraag 5  E. Post  

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

5 M&F CDA H.J. de Graaf / D.G. Heijnen  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post  

PAGINA KADERBRIEF 

22 

VRAAG: 

Verduurzaming infrastructuur. Wat is de verdeling van het budget over de genoemde doelen? 

ANTWOORD: 

 

 

M&F   OPNH  J. Leever  Vraag 6   E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

6 M&F Ouderenpartij 
NH 

J. Leever 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

10 

VRAAG: 

Onttrekking aan reserves:  

In de jaarrekening verwerken we de onttrekkingen aan de reserve ter dekking van een project tot 
maximaal het bedrag dat voor dat project door Provinciale Staten beschikbaar is gesteld. Daarbij 
wijken we alleen af van de begrote jaarschijf als de totale meerjarige begrote lasten van het 
geaccordeerde project niet wijzigen. 

Vraag 1 

Bovenstaande alinea lijkt ons innerlijk tegenstrijdig. Hoe moeten we deze alinea begrijpen? 

ANTWOORD: 

De onttrekkingen in alle jaren samen bedragen nooit meer dan voor het project door uw Staten 
ter beschikking is gesteld. Wanneer in een jaar meer wordt onttrokken, betekent dit dat in andere 
jaren minder onttrokken kan worden. 

 

2017 2018 2019 2020 2021

Gevraagd budget (totaal) -         3.800.000      5.800.000      550.000      -         

Energieopwekking -        350.000        1.500.000     250.000     -        

Energiebesparing -        2.500.000     4.000.000     -            -        

Grondstoffenbesparing -        350.000        -               -            -        

Levensduur verlengende innovaties -        600.000        300.000        300.000     -        
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M&F   OPNH  J. Leever  Vraag  7  E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

7 M&F Ouderenpartij 
NH 

J. Leever 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

13 

VRAAG: 

In de tabel Technische bijstellingen zien we, dat het vrij besteedbare deel van het resultaat van de 
Jaarrekening 2016 daarin geplaatst is. Op pag. 17 zien we dat dit bedrag gebruikt wordt voor 
nieuw beleid. 

Vraag 2 

Wij zijn van mening, dat in eerste instantie PS moet aangeven wat er met dat rekeningsoverschot 
moet gebeuren. PS wordt hier ten onrechte gepasseerd. 

Gaarne een reactie. 

ANTWOORD: 

In de voordracht aan uw Staten bij de vaststelling van de jaarstukken 2017 worden uw Staten 
voorgesteld het rekeningresultaat 2016 toe te voegen aan de algemene reserve. Daarmee staat het 
ter beschikking aan uw Staten om dit in te zetten voor nieuw beleid als beschreven in de 
kaderbrief. 

 

M&F   OPNH  J. Leever  Vraag 8  C.J. Loggen 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

8 M&F Ouderenpartij 
NH 

J. Leever 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

C.J. Loggen 

PAGINA KADERBRIEF 

16 

VRAAG: 

Vraag 3 

Stemmen de in de tabel gebruikte percentages overeen met de percentages van IPO en Rijk, zo 
niet wat zijn de financiële consequenties voor de Kaderbrief 2018? 

ANTWOORD: 

In de tabel worden geen percentages genoemd, maar bedragen in miljoenen euro's. Inmiddels is 
een onderhandelaarsakkoord bereikt over de nieuwe cao. De financiële afspraken die hierin 
gemaakt zijn, passen binnen de beschikbare ruimte die via de Kaderbrief beschikbaar komt. 
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M&F   OPNH  J. Leever  Vraag 9  E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

9 M&F Ouderenpartij 
NH 

J. Leever 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

17 

VRAAG: 

Op deze pagina vinden we de nieuwe beleidsvoorstellen voor de komende jaren. Afgezien van de 
kleine aanpassingen voor 2017 is de Ouderenpartij NH van mening dat deze tabel niet in deze 
Kaderbrief thuis hoort. Dit is zuiver begrotingswerk en dat hoort dan ook thuis in de Begroting 
2018, die in het najaar wordt behandeld. 

In feite wordt hier misbruik gemaakt van de kaderbrief. De kaderbrief moet kaderbrief blijven en 
niet ontaarden in een halve begroting. 

Vraag 4 

Bent u het eens met onze opvatting over de kaderbrief, zo niet waarom niet? 

ANTWOORD: 

Wij zijn het niet eens met uw opvatting over de Kaderbrief. Het doel van de Kaderbrief is om de 
uitgangspunten voor de begroting van het komend jaar vast te stellen. Dit doen we door het 
financieel kader te herijken, een inventarisatie te maken van welke nieuwe beleidsontwikkelingen 
we op ons af zien komen en hoeveel middelen we beschikbaar hebben ter dekking van de wensen. 
Deze vastgestelde uitgangspunten worden vervolgens bij de Begroting 2018 verder uitgewerkt. 

 

M&F   OPNH  J. Leever  Vraag 10  E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

10 M&F  Ouderenpartij 
NH 

J. Leever 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

28 

VRAAG: 

In de tabel dekkingsvoorstellen zien we dat het overschot van 2017 ingezet wordt voor dekking 
van het nieuwe beleid in 2018 en 2019. 

Vraag 6 

Wij zijn van mening, dat in eerste instantie PS moet aangeven wat er met dat rekeningsoverschot 
moet gebeuren. PS wordt hier ten onrechte gepasseerd. 

Gaarne een reactie, zie ook vraag 18. 

ANTWOORD: 

Zie het antwoord op vraag nummer 18 
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M&F   OPNH  J. Leever  Vraag 11  E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

11 M&F  Ouderenpartij 
NH 

J. Leever 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

29 

VRAAG: 

In de tabel Recapitulatie Meerjarenraming zien we onder punt 5.1 en bedrag staan van - 40,44. Dit 
bedrag is overgenomen van pagina 13 maar daar zien we een bedrag staan – 42,46. 

Vraag 7 

Hoe is dit verschil te verklaren? 

ANTWOORD: 

In paragraaf 5.5 zijn de bedragen op regel 5.1 en 5.2 in het jaar 2017 abusievelijk niet juist 
opgenomen. Op regel 5.1 had -/- € 42,46 miljoen moeten staan en op regel 5.2 had -/- € 39,90 
miljoen moeten staan. 

 

M&F   OPNH  J. Leever  Vraag 12  C.J. Loggen 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

12 M&F  Ouderenpartij 
NH 

J. Leever 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

C.J. Loggen 

PAGINA KADERBRIEF 

30 

VRAAG: 

Op deze pagina begint Bijlage 1 Bestedingsplan reserve bedrijfsvoering. 

Bijlage 1 bevat een vrij technisch ICT-verhaal over de bedrijfsvoering. 

Vraag 8 

Is deze bijlage opgesteld door het eigen personeel of is gebruik gemaakt van externe 
deskundigen? 

ANTWOORD: 

De bijlage is opgesteld door eigen personeel, daarbij gebruik makend van deskundige input van 
derden. 
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M&F   50Plus  O. de Meij Vraag 13  E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

13 M&F  50Plus O.A.C. de Meij 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

8 

VRAAG: 

Kunnen Gedeputeerde Staten aangeven welke consequenties de periodieke beschouwingen van de 
Raad van State over meer transparantie over de omvang van de financiering uit de algemene 
uitkeringen hebben voor de begroting komende jaren van de Provincie Noord-Holland? 

ANTWOORD: 

Op blz 8 in de Kaderbrief worden een aantal onderwerpen genoemd welke betrekking hebben op 
de berekening van de uitkering uit het provinciefonds. Het gaat hierbij met name over het (1) 
verdeelmodel van het provinciefonds en (2) de normeringssystematiek. Ad 1: De aanleiding voor 
de aanpassing van het verdeelmodel was de ervaren complexiteit van het oude verdeelmodel en 
het door diverse decentralisaties relatief klein geworden aandeel van de algemene uitkering. Met 
het nieuwe verdeelmodel is dat gewijzigd. Het nieuwe verdeelmodel is dusdanig aangepast dat er 
geen zogenaamde herverdeeleffecten zijn. Dit betekent dat er geen financiele effecten zitten in de 
bergoting als gevolg van van deze wijziging. Het nieuwe verdeelmodel wordt met ingang van dit 
jaar (2017) gebruikt. Ad 2: Wat betreft de normeringssystematiek kan gezegd worden dat er 
momenteel nog gekeken wordt naar een mogelijke aanpassing hiervan om de uitklering uit het 
provinciefonds voorspelbaarder te laten zijn. Het is de bedoeling om dit via een voorspelbaarder 
verloop van de accressen te bereiken. Dit kan betekenen dat in de toekomst de uitkering uit het 
provinciefonds minder mutaties gaat kennen bij de begroting, begrotingswijzigingen en 
jaarrekening. 

 

M&F   50Plus  O. de Meij Vraag 14  E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

14 M&F  50Plus O.A.C. de Meij 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

11 

VRAAG: 

Kunnen Gedeputeerde Staten aangeven wat de gevolgen zijn voor de reserves of exploitatie als 
het activeren van investeringen met maatschappelijk nut hier niet meer op weggeschreven mogen 
worden? 

Denken Gedeputeerde Staten dit neutraal voor de begroting te kunnen doen in 2018? 

ANTWOORD: 

De gevolgen voor de reserves of exploitatie zijn nihil en hebben een neutraal effect op de 
begroting. In de situatie voor invoering van het gewijzigd BBV (1-1-2017) mochten investeringen 
met een maatschappelijk nut in een keer ten laste van een daarvoor bedoelde reserve worden 
afgeschreven. Met het gewijzigd BBV moeten investeringen met een maatschappelijk nut worden 
geactiveerd en over de verwachte gebruiksduur afgeschreven. Het uit de daarvoor bestemde 
reserve te dekken deel wordt in een keer in de reserve dekking kapitaallasten gestort om de 
toekomstige kapitaallasten te dekken. 
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M&F   50Plus  O. de Meij Vraag 15  E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

15 M&F  50Plus O.A.C. de Meij 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

12 

VRAAG: 

Kunnen Gedeputeerde Staten aangeven hoe er omgegaan wordt met verschillen tussen Provincies 
als het IPO een set beleidsindicatoren vastlegt die voor alle Provincies gelijk is? Om wat voor 
soort beleidsindicatoren gaat het dan? 

ANTWOORD: 

Het zal naar alle waarschijnlijkheid gaan om globale indicatoren omdat alle provincies deze 
makkelijk moeten kunnen invullen op basis van centrale/landelijke registratiesystemen. Met 
globale indicatoren wordt bedoeld dat het niet zo is dat een provincie rechtstreeks en als enige 
invloed heeft op de stand van een bepaalde indicator. Een provinciale vergelijking kan dan ook 
niet meer dan tot (zeer) globale indicaties leiden t.a.v. het effect van het gevoerde provinciale 
beleid. 

 
M&F   50Plus  O. de Meij Vraag 16  E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

16 M&F 50Plus O.A.C. de Meij 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

21 

VRAAG: 

(Bij Bedienmethode Roskamsluis) 

Kunnen Gedeputeerde Staten aangeven dat de voorgenomen zelfbediening van de Roskamsluis 
niet alleen een besparing oplevert, maar dat het ook net zo veilig blijft als de bediening door een 
brugwachter? 

ANTWOORD: 

Zelfbediening door de vaarweggebruikers is net zo veilig als de bediening door een bedienaar. 
Zelfbediening door vaarweggebruikers is niet nieuw, er zijn andere beheerders die hun sluizen 
geautomatiseerd hebben. Provincie Friesland is hier een voorloper in. 

In het onderzoek naar de zelfbediening van de Roskamsluis zijn de juridische aspecten van 
zelfbediening, effecten op de beschikbaarheid en betrouwbaarheid, integrale veiligheid en ook 
financiële consequenties inzichtelijk gemaakt. 

Het is in het kader van de vaststelling van de (essentiële) veiligheids- en gezondheidseisen van 
groot belang dat voor de Roskamsluis met zelfbediening een risicobeoordeling wordt uitgevoerd. 
Daarvoor is in dit onderzoek de eerste basis gelegd. Op basis van de risicobeoordeling zijn 
maatregelen vastgesteld waarmee voldaan wordt aan de (essentiële) veiligheids- en 
gezondheidseisen van de (Europese of nationale) wet- en regelgeving. Naast deze essentiële eisen 
wordt aanbevolen aanvullende maatregelen te treffen.  
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M&F   PvdD  F. Zoon  Vraag 17  E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

17 M&F PvdD F.A.S. Zoon 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

15(E) 

VRAAG: 

De provincie heeft een greendeal ondertekend Elektrisch Vervoer getekend 
(http://www.greendeals.nl/gd198-elektrisch-vervoer-2016-2020/), met de ambitie tot meer 
elektrisch aangedreven auto's. Op dit moment is het zo dat deze auto's geen wegenbelasting 
betalen. Bij groei in elektrische auto's kan men verwachten dat de extra opcenten inkomsten die 
nu ontstaat over de jaren heen vermindert. Kunt u aangeven hoe u structureel tot een verhoging 4 
mlj bent gekomen? 

ANTWOORD: 

December 2016 is het Belastingplan 2017 vastgesteld. Voor plug-in hybride auto’s met een CO2-
uitstoot van niet meer dan 50 gr/km bedraagt de belasting (en opcenten) voor de jaren 2017 tot 
en met 2020 de helft van het reguliere tarief. De tot 2017 geldende forfaitaire gewichts-correctie 
van 125 kilogram voor personenauto’s aangedreven door een elektromotor (plug-in) is m.i.v. 2017 
vervallen. 

Het nihiltarief blijft gelden voor de motorrijtuigenbelasting (MRB) en opcenten voor volledig 
emissievrije elektrische auto’s. Op basis van de gewichtsuitdraai van januari 2017 wordt een 
opbrengst opcenten voor 2017 berekend van € 199,4 miljoen, dit is inclusief de € 4 miljoen. 

De € 4 miljoen hoger te ramen opbrengst voor 2017, die structureel doorwerkt, is bij de 
Kaderbrief 2017 verwerkt. De totale autonome groei bij de belaste voertuigen neemt tot nu toe 
sneller toe dan de groei in de categorie volledig vrijgestelde elektrische auto’s. Vooralsnog zijn er 
geen aanwijzingen dat de groei van de volledig vrijgestelde elektrische auto’s de groei van de 
belaste voertuigen gaat overstijgen.                   
Voorzichtigheidshalve is wel de volumegroei (en daarmee de raming van de opcenten) structureel 
op 0% gehouden. Mocht volledig elektrisch rijden, conform de beleidsintenties, het beoogde 
succes worden en de MRB- (en opcenten-)vrijstelling voor die categorie gehandhaafd blijven, dan 
kan de (Rijks- en) provinciale belastingcapaciteit drastisch slinken. In dat geval zullen de (deels) 
nog op fossiele brandstoffen rijdende voertuigen steeds verder met MRB en opcenten belast 
moeten worden om tot ten minste een gelijkblijvende opbrengst te komen. Dat kan bij de 
opcenten tot hooguit aan het  tariefplafond.  
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M&F   PvdD  F. Zoon  Vraag 18  E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

18 M&F PvdD F.A.S. Zoon 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

15(H) 

VRAAG: 

Er wordt bij PMO gesproken over areaaluitbreiding en indexering. Kunt u aangeven welke areaal 
uitbreiding het hier specifiek betreft en hoe zich dit verhoudt tot de indexering? 

ANTWOORD: 

Het betreft de toekomstige extra beheerlasten t.g.v. functionele verbeteringen aan de 
infrastructuur van alle investeringen uit het PMI, behoudens de projecten uit het coalitieakkoord 
(N241, N242 en N243). Hiervoor is bij het coalitieakkoord apart budget beschikbaar gesteld. De 
toekomstige extra beheerlasten t.g.v. functionele verbeteringen PMI worden toegevoegd aan de 
budgetten vast en variabel onderhoud. Op basis van deze budgetten en het GWW indexcijfer 
wordt de indexering bepaald. Hoe hoger de budgetten (inclusief areaaluitbreiding) hoe hoger het 
berekende bedrag aan indexering. 

 
 
M&F  PvdD  F. Zoon  Vraag 19  E. Post  

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

19 M&F PvdD F.A.S. Zoon 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post  

PAGINA KADERBRIEF 

22(X) 

VRAAG: 

Wordt er gewerkt naar een 100% vervaging naar LED bij de provinciale openbare verlichting? Zo 
ja, in welke periode is de verwachting dat dit voltooid is? 

ANTWOORD: 

Er wordt inderdaad gewerkt naar 100% vervanging van de openbare verlichting in beheer bij de 
provincie Noord-Holland naar LED verlichting. Er wordt in het voorstel voor de kaderbrief 
uitgegaan van vervanging over een periode van 2 jaar. 
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M&F   PvdD  F. Zoon  Vraag 20  C.J. Loggen 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

20 M&F PvdD F.A.S. Zoon 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

C.J. Loggen 

PAGINA KADERBRIEF 

31 

VRAAG: 

Er wordt gesproken over “must do-investeringen”. Zijn er ook “Should do-investeringen” en “Nice 
to have-investeringen” die niet gedaan worden? Is er een onderligend overzicht beschikbaar met 
onderbouwing? 

ANTWOORD: 

De termen ‘should do’en ‘nice to have’ worden in relatie tot investeringen niet gebruikt.  
Jaarlijks wordt er een projectportfolio opgesteld met een selectie van projectvoorstellen die 
ingediend zijn om vervolgens ten uitvoer te brengen. Deze projectvoorstellen worden 
gekwalificeerd als wettelijk/verplicht, passend binnen strategische programma’s, en/of efficiency. 

 

M&F   PvdD  F. Zoon  Vraag 21  C.J. Loggen 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

21 M&F PvdD F.A.S. Zoon 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

C.J. Loggen 

PAGINA KADERBRIEF 

31 

VRAAG: 

De directie heeft in november 2016 het informatiebeveiligingsbeleid vastgesteld. Betreft het hier 
de geactualiseerde versie waarnaar verwezen wordt in aanbweveling twee van het rapport 
Informatieveiligheid van de Randstedelijke Rekenkamer van juli 2016? 

ANTWOORD: 

Neen, het betreft de uitwerking van het beleid van 2012 naar rollen, taken en 
verantwoordelijkheden voor verbetering van de governance, de verankering van tactisch beleid en 
operationele actie. 

 

M&F   CU-SGP  D. Ceder  Vraag  22 E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

22 M&F CU-SGP D.G.M. Ceder 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

10 

VRAAG: 

Het maximum aantal opcenten dat wij mogen heffen is per 1 januari 2017 verhoogd van 110,6 in 
2016 naar 111,0 opcenten in 2017. Met het huidige niveau van de opcenten (67,9) komt de 
onbenutte belastingcapaciteit (in 2016 nog ruim € 119 miljoen) voor 2017 uit op € 126,5 miljoen.  

Vraag: Speelt de totale belastingcapaciteit van de provincie en rol voor wat betreft de uitkering in 
het provinciefonds? Heeft het niet benutten van deze belastingcapaciteit consequenties voor de 
uitkering in het provinciefonds? 

ANTWOORD: 

Het maximum aantal opcenten geeft de rijkwijdte aan van het opcententarief en heeft geen 
rechtstreeks verband met de uitkering Provinciefonds. 
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M&F   CU-SGP  D. Ceder  Vraag  23 E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

23 M&F CU-SGP D.G.M. Ceder 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

11 

VRAAG: 

"Het activeren van alle investeringen wordt verplicht. Voorheen werden alleen investeringen met 
economisch nut verplicht geactiveerd en mochten investeringen met maatschappelijk nut direct 
ten laste van de exploitatie of reserves worden gebracht. Dit zal vooral leiden tot wijzigingen in 
het financiële deel van het PMI en PMO (vervangingsinvesteringen). Bij de opstelling van deze 
nota’s zal hiermee rekening worden gehouden.”  

Vraag: waaruit vloeit deze verplichting voort? Kan het zijn dat enkele posten een vertekend beeld 
opleveren? In hoeverre is er dan nog wel sprake van relatieve groei van activa? Bestaat misschien 
het risico dat deze begroting minder goed te vergelijken is met voorgaande begrotingen? 

ANTWOORD: 

Deze verplichting vloeit voort uit het per 1 januari 2017 gewijzigd BBV (Besluit Begroting en 
Verantwoording). In de situatie voor invoering van het gewijzigd BBV (1-1-2017) mochten 
investeringen met een maatschappelijk nut in een keer ten laste van een daarvoor bedoelde 
reserve worden afgeschreven. Met het gewijzigd BBV moeten investeringen met een 
maatschappelijk nut worden geactiveerd en over de verwachte gebruiksduur afgeschreven. Het 
uit de daarvoor bestemde reserve te dekken deel wordt in een keer in de reserve dekking 
kapitaallasten gestort om de toekomstige kapitaallasten te dekken.  De gevolgen voor de reserves 
of exploitatie zijn nihil en hebben een neutraal effect op de begroting. In de kapitaallasten zijn 
voor invoering van het vernieuwd BBV naast berekende kapitaallasten over de gebruiksduur 
kapitaallasten opgenomen welke zien op het afschhijven van een bijdrage aan een 
investeringsproject in een keer. Met ingang van begroting 2017 (ingang van het gewijzigd BBV)  
zien de kapitaallasten op de berekende kapitaallasten over de gebruiksduur van de investeringen. 

 

M&F   CU-SGP  D. Ceder  Vraag  24 E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

24 M&F CU-SGP D.G.M. Ceder 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

13 

VRAAG: 

Wat is de reden dat de actualisatie van de PMO in 2019 opeens omhoog schiet? (H) 

ANTWOORD: 

Dit betreft areaaluitbreiding variabel onderhoud van een aantal grote projecten, waaronder de 
Westfrisiaweg, HOV Fokkerweg-Schipholweg en Bereikbaarheid Waterland. In de jaren na 2019 
wordt de areaaluitbreiding niet meer meegenomen, omdat de voorziening waaruit deze projecten 
gedekt worden toereikend is. 
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M&F   CU-SGP  D. Ceder  Vraag  25 C.J. Loggen 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

25 M&F CU-SGP D.G.M. Ceder 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

C.J. Loggen 

PAGINA KADERBRIEF 

32/33 

VRAAG: 

Er wordt veel ingezet op Clouddiensten en software, maar ik lees niets over de hardware. Zijn 
printers, scanners, computers etc. voldoende veilig anno 2017? Is een eenmalige ondersteuning 
van 700.00 euro voldoende? (p.33) 

Hoe gaat de provincie om met de actuele dreigingen van malware, ransomware en andere digitale 
risico’s? 

ANTWOORD: 

De genoemde bedragen voor informatiebeveiliging betreffen de kosten die we moeten maken 
voor structurele voorzieningen, zoals voor het opstellen van beleid, maken van protocollen, 
toetsen van de naleving ervan, afhandelen van meldingen etc die de provincie verplicht moet 
inrichten cfm. de vigerende regelgeving. De kosten voor de hardware zijn hierin niet begrepen 
maar deze zijn wel gedekt binnen de bestaande ICT-budgetten. 

 

M&F   CU-SGP  M. Klein  Vraag  26 C.J. Loggen 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

26 M&F CU-SGP M.C.A. Klein 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

C.J. Loggen 

PAGINA KADERBRIEF 

34 

VRAAG: 

U schrijft op blz. 34 “De provincie heeft grote, voor de maatschappij interessante databestanden 
op het gebied van beheer van objecten (bruggen, tunnels, wegen en vaarwegen etc.) die met het 
oprukken van chiptechnologie, Smart cities en internet of things alleen maar interessanter 
worden. Zowel voor onszelf als voor de buitenwereld. Momenteel loopt een onderzoek naar de 
benodigde investeringen om deze databestanden beter te kunnen benutten, zowel voor onze 
eigen beleidsontwikkeling als ter versterking van de stimuleringsfunctie naar onze omgeving. De 
investeringen voor de jaren vanaf 2018 kunnen op dit moment nog niet goed worden ingeschat.” 

Tevens noemt u het voorbeeld van Zuid-Holland waar vooruitlopend op het initiatiefwetsvoorstel 
Open Overheid (WOO) en de Wet Hergebruik Overheidsinformatie (Who) alvast een investering 
van circa 5 miljoen is opgenomen 

Wat is de reden dat u niet een vergelijkbaar voorstel doet voor Noord-Holland? 

ANTWOORD: 

In het kader van openheid en transparantie heeft de provincie Zuid-Holland een niet nader 
onderbouwde investering geraamd van 5 miljoen. Bij de provincie Noord-Holland kiezen we 
ervoor om eerst de visie verder uit te werken en pas daarna te ramen welke kosten nodig zijn om 
uitvoering te geven aan die visie. Hiervoor is een pm-post op genomen voor de jaren 2018-2020. 
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M&F   CU-SGP  M. Klein  Vraag  27 J. Remkes 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

27 M&F CU-SGP M.C.A. Klein 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J. Remkes 

PAGINA KADERBRIEF 

 

VRAAG: 

U noemt: “Doorontwikkeling Intranet en internet (verbetering bestaande functionaliteiten, 
uitbreiding mogelijkheden burgerparticipatie zoals Forum en E-participatie, digitale kaarten, 
verbetering zoekmachine, op smartphone beschikbaar maken van intranet)” 

Vraag: is deze inzet gericht op het benutten van bestaande platforms? Zo ja, kunt u die 
benoemen? 

ANTWOORD: 

In principe maken we gebruik van onze bestaande platforms en communicatiemiddelen, zoals 
onze website, ons intranet, sociale media en (digitale) magazines. Daar is de doorontwikkeling en 
uitbreiding op gericht. Indien het noodzakelijk is om de gewenste functionaliteit te kunnen 
bieden wordt gekeken of er bestaande platforms in de markt zijn. Dit heeft de voorkeur boven 
het laten maken van maatwerk software. 

 

M&F   CU-SGP  M. Klein  Vraag  28  E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

28 M&F CU-SGP M.C.A. Klein 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 

 

VRAAG: 

De opbrengsten van de motorrijtuigenbelasting worden per 2018 met 4 miljoen naar boven 
bijgesteld. Als oorzaak is de veranderende criteria voor hybride voertuigen in het Belastingplan 
2017 aangewezen.  

Vraag: zijn wij verplicht deze systematiek door te zetten of zijn er mogelijkheden om deze 4 
miljoen extra inkomsten in te zetten als tegemoetkoming voor auto’s met een beperkte uitstoot? 
Zo ja, welke mogelijkheden zijn er? 

ANTWOORD: 

Een van de oorzaken is de veranderde belastingdruk bij de hybride voertuigen. Maar vooral 
volumegroei (dus belastingcapaciteit bij zowel particulier autobezit als bij de in Noord Holland 
gevestigde leasebedrijven) draagt in ruime mate bij aan de hoger geraamde opbrengst. 
Ja, we zijn dit verplicht: De Wet op de Motorrijtuigenbelasting in samenhang met de Provinciewet 
geeft de grondslagen (de verschillende gewichtscategorieën) aan waarover de opcenten worden 
geheven. De provincies kunnen niet zelf hun opcententarief differentiëren op bijvoorbeeld 
milieugrondslagen of brandstofsoorten. Wel liften de provincies mee op de door het Rijk in de 
Belastingplannen vastgestelde vrijstellingen die ook voor de opcenten gelden voor bijvoorbeeld 
hybride- of volledig emissievrije (elektrische) auto's. 
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VRAAG: 

In 2016 bevatte de meerjarenraming een overzicht "5.4 Overige ontwikkelingen, 
uitvoeringsgereed" met doorwerking t/m 2020 en een overzicht “5.5 Overige ontwikkelingen, niet 
volledig uitvoeringsgereed”. Over de laatste is door PS uitvoerig gediscussieerd en er is een 
doorwerking naar 2020 aangegeven.  

In deze Kadernota is de doorwerking naar 2021 van een aantal niet goed te traceren. Het is bijna 
onmogelijk de veranderingen in 2017 t.o.v 2016 te vergelijken en dus moeilijk te beoordelen of 
niet opgenomen punten nu financieel afgedekt zijn. Kan GS de ontwikkeling van beide 
categorieën voor de PS inzichtelijk maken? 

ANTWOORD: 

De ontwikkeling van beide categorieën is als volgt zichtbaar gemaakt: de voorstellen als in de 
kaderbrief 2017 opgenomen in tabel 5.4 (Overige ontwikkelingen, uitvoeringsgereed ) zijn in de 
begroting van 2017 opgenomen. Met betrekking tot de onderwerpen als genoemd in tabel 5. (nog 
niet uitvoeringsgereed) is een deel in de door uw Staten vastgestelde motie 25 ( d.d. 14-11-2016 
met referentie 823114/850830) in de begroting opgenomen dan wel verder uitgewerkt in de 
voorstellen in de kaderbrief 2018. 
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VRAAG: 
Door verzelfstandiging van RUD´s en uitplaatsing is er een overmaat aan werkplekken ontstaan.  
Hoeveel werkplekken zijn daardoor leeg te komen staan?  
Welke bedrag vertegenwoordigen deze werkplekken per jaar? 
In welke mate is er bij raming van de overheadkosten rekening gehouden met een reductie van 
aantal werkplekken? 
Wat is de geraamde omvang van de personele organisatie (fte´s)) tot 2020 ? 
ANTWOORD: 

Het gaat om 90 werkplekken.  
De geschatte verhuurwaarde is € 290.000,-.  
Bij het uitplaatsen van de RUD's zijn de middelen ("materiele en personele overhead"). 
taakstellend overgedragen vanuit de apparaatskostenbegroting provincie Noord Holland.  
De personele omvang in 2020 is op basis van de huidige inzichten gelijk aan de huidige 
formatieve omvang. 
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VRAAG: 

Uit het bestedingsplan reserve bedrijfsvoering blijkt dat deze reserve in 2017 en 2018 volledig 
zal worden benut. Voor de jaren daarna moeten nog plannen worden gemaakt en kosten daarvan 
geraamd worden.  

In welke mate kan dit budgettair neutraal worden uitgevoerd gelet op de reductie (uitplaatsing 
RUD´s) van aantal werkplekken in het ambtelijk apparaat. 

ANTWOORD: 

Op dit moment is nog niet exact te bepalen wat de verwachte uitgaven zijn uit de reserve 
bedrijfsvoering na 2018. Jaarlijks wordt € 508.000 gestort in de reserve. Vooralsnog gaan we 
ervan uit dat dit voldoende is om de verwachte uitgaven na 2018 te dekken. Daarbij speelt mee 
dat jaarlijks eventueel onbestede middelen uit de materiële apparaatskosten eveneens worden 
gestort in de reserve bedrijfsvoering. De uitplaatsing van medewerkers die over zijn gegaan naar 
de omgevingsdiensten heeft hierop weinig invloed. 

 

M&F   D66  Z. Yurdakul  Vraag  32 E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 
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VRAAG: 

In de kaderbrief 2017-2020 (vorig jaar) is een stelpost opgenomen voor macro-economische 
tegenvallers (in totaal €28,65 miljoen).  

Vorig jaar toonde de meerjarenbegroting een tekort terwijl dit jaar sprake is van een fors 
positieve saldo. Op middellange termijn lijkt geen sprake meer te zijn van macro-economische 
tegenvallers. 

Waarom heeft de GS deze stelpost niet vrij willen laten vallen? 

ANTWOORD: 

De stelpost is vorig jaar opgenomen omdat er vanuit gegaan werd dat het Rijk een bezuiniging 
zou doorvoeren op apparaatskosten. Inmiddels is gebleken dat deze bezuinigingsactie is 
meegenomen in de meeste verkiezingsprogramma's van de politieke partijen. Dit betekent dat 
naar alle waarschijnijkheid deze bezuinigingsactie in de komende jaren vorm gaat krijgen. 
Vandaar dat deze stelpost in stand is gehouden. 
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VRAAG: 
In tegenstelling tot voorgaande jaren dienen de provincies (BBV) ook investeringen met een 
maatschappelijk nut worden afgeschreven. Dat gaat ook drukken op de begroting. Maar het is 
niet duidelijk met welk bedrag. 
Hoe is dit meegenomen in de kaderbrief 2018-2021? 
ANTWOORD: 

De gevolgen van verwerking van investeringen met een maatschappelijk nut zijn met ingang van 
begroting 2017 verwerkt. Deze hebben per saldo geen extra beslag op de begroting. In de situatie 
voor invoering van het gewijzigd BBV (1-1-2017) mochten investeringen met een maatschappelijk 
nut in een keer ten laste van een daarvoor bedoelde reserve worden afgeschreven. Met het 
gewijzigd BBV moeten investeringen met een maatschappelijk nut worden geactiveerd en over de 
verwachte gebruiksduur afgeschreven. Het uit de daarvoor bestemde reserve te dekken deel 
wordt in een keer in de reserve dekking kapitaallasten gestort om de toekomstige kapitaallasten 
te dekken. 
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C.J.Chr. van der Hoek 
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VRAAG: 

De inflatie neemt toe. Daardoor wordt het leven duurder. Voor eigen leven van de PNH zijn de 
prijzen geïndexeerd en kunnen we daardoor alle geplande projecten met gemak betaald. Maar 
hoe bekostigen de gesubsidieerde instellingen de hogere inkoopkosten als gevolg van de inflatie? 
Worden de structurele subsidies als gevolg van de geraamde inflatie ook opgehoogd? 

ANTWOORD: 

In geval van een boekjaarsubsidie met een betreffende instelling worden separate afspraken 
gemaakt over de toepassing van de indexering. 

 



35 

 

M&F   D66  A. Tijssens  Vraag  35 E. Post 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

35 M&F D66 A.E. Tijssens 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

E. Post 

PAGINA KADERBRIEF 
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VRAAG: 

Voor Smart Mobility wordt in 2018/19 €11 mln geraamd, maar elektrisch vervoer is niet 
opgenomen, valt dat hier onder? Op basis waarvan worden de investeringen in Smart Mobility 
nader bepaald door GS? 

ANTWOORD: 

Elektrisch vervoer valt niet onder het programma Smart Mobility. Wel is het zo dat testen in het 
kader van Smart Mobility naar alle waarschijnlijkheid plaatsvinden met elektrische voertuigen. 
Voor elektrisch vervoer, m.n. voor publieke laadinfrastructuur, is voor de jaren 2016 t/m 2018 
jaarlijks € 300.000 beschikbaar. In de kaderbrief zijn de voorstellen summier omschreven. 
Daaronder liggen uitgebreide projectplannen. Deze projectplannen worden na besluitvorming 
over de financiële middelen aan GS voorgelegd. Gelet op de snelle ontwikkelingen op dit gebied 
van Smart Mobility en het verwerken van leereffecten worden deze plannen in 2018 en 2019 
voorgelegd. 
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VRAAG: 

De Provincie zet bij het verduurzamen van de infrastructuur in op 4 sporen. Onder meer het 
vervangen van huidige openbare verlichting door LED. In welk beleidsdocument worden de 
investeringen hierin nader bepaald? 

ANTWOORD: 

In de beleidsagenda Energietransitie is energiebesparing benoemd als een van de speerpunten. 
Het vervangen van de openbare verlichting draagt in belangrijke mate bij aan deze besparing. De 
definitieve maatregel en de verantwoording daarover zal worden opgenomen in het PMI. 
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VRAAG: 

Er zijn een aantal correcties op de jaarschijven. Het gaat daarbij met name om herberekeningen 
van indexeringen. Bij deze berekeningen is uitgegaan van een indexeringspercentage van 2%. In 
voorgaande jaren werd met 1% indexering gerekend. Is 1% verschil tussen indexering van heden in 
vergelijking tot voorgaande jaren niet erg groot?(een verdubbeling!) 
  
ANTWOORD: 

Naast de onderhoudsbudgetten voor infrastructuur en de apparaatskosten worden alleen die 
budgetten geïndexeerd waarvoor contractuele verplichtingen met betrekking tot indexering 
bestaan. Het genoemde hogere indexeringspercentage van 2% heeft enkel betrekking op de 
indexering van onderhoud voor infrastructuur. Voor de contracten die de provincie heeft voor 
onderhoud van infrastructuur wordt, zoals gebruikelijk in de sector, de GWW-index gebruikt. De 
afgelopen jaren zijn de cijfers van deze index structureel hoger dan 1%. Daarom wordt nu 
voorgesteld om de indexering voor deze kosten op 2 % te stellen.  
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VRAAG: 

“Daar waar contractuele verplichtingen dat vereisen wordt door de provincie indexering 
toegepast. Via een stelpost in de begroting worden de hiervoor benodigde budgetten 
gereserveerd. Hierin wordt rekening gehouden met een indexering van de onderhoudsbudgetten 
voor infrastructuur met 2% en een indexering van 1% voor de apparaatskosten op grond van de 
vigerende afspraken. Voor het realiseren van deze indexeringen wordt de stelpost 
prijscompensatie bij deze Kaderbrief opgehoogd.” 
a. Waarom moeten de onderhoudsbudgetten hoger geïndexeerd worden dan de apparaatskosten? 
Welke kosten zijn significant hoger geworden voor infrastructuur? 
b. Waarom worden andere budgetten niet geïndexeerd? 
  
ANTWOORD: 

Bij de contracten die de provincie heeft voor onderhoud van infrastructuur wordt, zoals 
gebruikelijk in de sector, de GWW-index gebruikt. De afgelopen jaren zijn de cijfers van deze 
index structureel hoger dan 1 %. Daarom wordt nu voorgesteld om de indexering voor deze 
kosten op 2 % te stellen.  

Naast de onderhoudsbudgetten voor infrastructuur en de apparaatskosten worden alleen die 
budgetten geïndexeerd waarvoor contractuele verplichtingen mbt indexering bestaan. Ons college 
van GS staat voor een gedegen, robuust financieel beleid. Het realiseren van een sluitende 
begroting voor het begrotingsjaar en het meerjarenperspectief is dan ook een belangrijke 
doelstelling. Eén van de algemene uitgangspunten die daarbij wordt toegepast, is dat we alleen 
noodzakelijke indexering van budgetten toepassen. 
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VRAAG: 

“Dit betreft een aantal correcties op de jaarschijven. Het gaat hierbij met name om 
herberekeningen van indexeringen. Bij deze berekeningen is uitgegaan van een 
indexeringspercentage van 2%. In voorgaande jaren werd met 1% indexering gerekend.” Waarom is 
er gekozen voor een hoger indexeringspercentage? 
  
ANTWOORD: 

Het hogere indexeringspercentage van 2 % heeft enkel betrekking op de indexering van 
onderhoud voor infrastructuur. Bij de contracten die de provincie heeft voor onderhoud van 
infrastructuur wordt, zoals gebruikelijk in de sector, de GWW-index gebruikt. De afgelopen jaren 
zijn de cijfers van deze index structureel hoger dan 1 %. Daarom wordt nu voorgesteld om de 
indexering voor deze kosten op 2 % te stellen.  
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VRAAG: 

Kunnen we een onderbouwing krijgen van de bedragen die worden gereserveerd voor Smart 
mobility (resp. 4,2 en 6,8 miljoen euro)? 
  
ANTWOORD: 

Smart Mobility kent vier programmaonderdelen die zijn gekoppeld aan het provinciaal areaal: 
wegvakken (smart roads), kruisingen (i-VRI), verkeerscentrale en data optimaliseren, waarbij de 
besteding plaatsvindt verspreid over 2018 en 2019. Binnen deze programmaonderdelen worden 
nieuwe technologieën beproefd en worden geslaagde beproefde onderdelen verder uitgerold 
(opschalen). En bij beproeven is er ook een kans dat dit niet lukt.  In bijgaande tabellen zijn de 
investeringen enerzijds opgesplitst naar de programmaonderdelen en anderzijds naar uitrollen 
versus beproeven. Hierbij is een bijdrage vanuit de markt van tenminste eenzelfde bedrag nodig 
om de plannen volledig te realiseren. 
 

Uitgaven uitgesplitst naar opschalen en testen x € 1000 Provincie 

2018 

Provincie 

2019 

Opschalen i-VRI - Smart Roads - praktijkcase PNH centrale (wat 

in 2017 is getest) 

€ 1.227   € 1.603 

Testen i-VRI - Smart Roads - praktijkcase PNH centrale (waarvan 

mogelijk opschalen na 2019) 

€ 2.930 € 5.100 

Totaal € 4.157   € 6.703 

 

Uitgaven uitgesplitst naar programmaonderdelen areaal   

x € 1000  

Provincie 

2018 

Provincie 

2019 

Slimme verkeerssystemen en communicatie met autonome 

voertuigen (Wifi P, 4G, 5G).  € 1.014 € 1.690 

Diensten voor centrales en gebruikers, zoals informatie in het 

voertuig over verkeerslichten.  € 1.418 € 2.491 

Weginrichting, zoals belijning die zichtbaar is voor zelfrijdende 

auto’s. € 421 € 841 

Inzet data optimaliseren van verkeersmanagement en 

onderhoud van infrastructuur € 1.304 € 1.680 

Totaal € 4.157   € 6.703 

Uitgaven uitgesplitst naar opschalen en testen  

x 
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VRAAG: 

“De komende jaren worden diverse stortingen in deze reserve gedaan die nog niet direct nodig 
zijn voor dekking van de kapitaallasten van investeringen, waardoor het mogelijk is het grootste 
deel van de uitgaven voor Smart Mobility in het kasritme in te passen.” Om welke stortingen gaat 
het? 
  
ANTWOORD: 

Het gaat om stortingen in de reserve Infrastructuur voor nieuwe investeringen in Infrastructuur 
zoals in het Coalitie-akkoord is vastgelegd. 
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VRAAG: 

Waarom is het zomerplafond Faunaschade nu opgenomen onder ‘nieuwe beleidsvoorstellen’ 
terwijl hetzelfde onderwerp in de kaderbrief van 2017 nog was opgenomen onder ‘wettelijke 
ontwikkelingen’? 

ANTWOORD: 

De term ‘wettelijk’ was bij de Kaderbrief 2017 aan de orde, omdat de provincies eind 2015 (in de 
Bestuurlijke Advies Commissie Vitaal Platteland) hadden besloten de beleidsregel Zomerplafond 
per direct in te trekken. Dit naar aanleiding van een juridisch advies op verzoek van de provincies 
ten aanzien van de houdbaarheid van de beleidsregel. De verwachting was dat dit middels de Wet 
natuurbescherming gerepareerd kon worden. Helaas is dit niet mogelijk gebleken. Hiermee zijn 
de extra lasten voor de provincie ten aanzien van de Faunaschade structureel geworden en dienen 
deze ook na 2017 te worden geraamd. De directe aanleiding is nu echter geen nieuwe wettelijke 
ontwikkeling. Vandaar de kwalificatie ‘nieuwe beleidsvoorstellen’. 
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VRAAG: 

Hoeveel van de voor de Oostelijke Vechtplassen vrij gemaakte middelen zijn bestemd voor 
natuurdoeleinden? Kan een overzicht worden gegeven van de begrotingsposten binnen het voor 
het gebiedsakkoord Oostelijke Vechtplassen? 
  
ANTWOORD: 

De extra middelen die middels de Kaderbrief voor het Gebiedsakkoord Oostelijke Vechtplassen 
zijn aangevraagd zijn bestemd voor: 1. Baggerwerkzaamheden (€ 5,5 miljoen), 2. Recreatie 
(verbindingen, transitie, landschapsbeleving) (€ 3,5 miljoen) en 3. Waterkwaliteit (€ 2,4 miljoen). 
Eén van de gebiedsopgaven is het versterken van de ecologische waarden door het nemen van 
maatregelen, waarmee de verschillende natuurgebieden in Oostelijke Vechtplassen worden 
uitgebreid en verbonden, zodat een robuuste eenheid ontstaat die deel uitmaakt van het Natuur 
Netwerk Nederland (NNN). Tevens worden hiermee omstandigheden gecreëerd om Natura2000 en 
KRW (Kaderrichtlijn Water) doelen te behalen, zoals nieuw habitat voor specifieke flora en fauna 
en het verbeteren van de waterkwaliteit. Zowel NNN als Natura2000 worden overigens al gedekt 
uit de Reserve Groen. 

Daarnaast zijn voor het Gebiedsakkoord Oostelijke Vechtplassen binnen al bestaande ‘groene’ 
budgetten (Reserve Groene Uitweg (€ 10,2 miljoen), TWIN-H (€ 1,2 miljoen) en Reserve Groen (€ 
34,7 miljoen) middelen vrijgemaakt. Deze zullen worden geprogrammeerd via het Provinciaal 
Meerjarenprogramma Groen (PMG) 2018-2022 dat aan het eind van dit jaar aan uw Staten ter 
besluitvorming zal worden voorgelegd. Daarnaast is nog een budget van € 1,2 miljoen vrij 
gemaakt uit Waterrecreatie (€ 1,2 miljoen). 

Alle genoemde bedragen zijn overigens -zolang Kaderbrief 2018 en PMG 2018-2022 nog niet door 
uw Staten zijn vastgesteld-  voorlopige bedragen. 
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VRAAG: 

Heeft het prestatiegericht financieren van de OD NZKG ook effect op andere omgevingsdiensten? 

ANTWOORD: 

De invoering van prestatiegericht financieren (PGF) bij de Omgevingsdienst 
Noordzeekanaalgebied (OD NZKG) heeft op zichzelf geen invloed op de andere omgevings-
diensten (OD's). De omgevingsdienst Flevoland & Gooi en Vechtstreek (OFGV) is op dit moment 
bezig met de invoering van een soortgelijke financieringssystematiek. Dit zal gevolgen hebben 
voor de provinciale bijdragen aan OFGV. De Staten worden daarover (via de commissies) 
geïnformeerd.  

Bij de Regionale uitvoeringsdienst Noord-Holland Noord (RUD NHN) wordt dit najaar een 
onderzoek afgerond naar de voor- en nadelen van outputfinanciering, zowel voor RUD NHN als 
voor de deelnemers, ten opzichte van het huidige lumpsummodel. 
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VRAAG: 

Welke boodschap zal met de verschillende communicatiemiddelen die rondom Groen Kapitaal 
ontwikkeld gaan worden, uitgedragen worden?  

ANTWOORD: 

De boodschap van Groen Kapitaal is dat natuur uit zichzelf allerlei ecosysteemdiensten levert 
(bijv. verkoeling bij hitte, wateropvang, natuurlijke plaagbestrijding en bestuivers), waarvan bij 
betere benutting zowel natuur als economie kunnen profiteren. De communicatie-inspanningen 
zijn gericht op het stimuleren van verschillende partijen om natuurcombinaties aan te gaan, 
koplopers op het podium te zetten, kennis en netwerk te delen en initiatiefnemers te faciliteren. 
Met deze bijdrage zetten we ook in op het bereiken van een jonge doelgroep.  
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VRAAG: 

Onder het kopje Regel P Bodemtaken lezen we dat de kosten van 6 fte op een bedrag uitkomt van 
€ 640.000. Voor 1 fte komt dit op € 107.000. 

Vraag 5 

Is dit bedrag het brutosalaris van 1 fte bij die omgevingsdienst? 

ANTWOORD: 

Nee, dit is het bedrag voor 1 fte voor de uitvoering van de primaire bodemtaak. Dit is gebaseerd 
op de middenloonsommen, plus een opslagpercentage van voor 'overhead' en een 
opslagpercentage voor materiële kosten. 

 

NLM  50Plus  O. de Meij Vraag 4  A. Tekin 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

4 NLM 50Plus O.A.C. de Meij 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

A. Tekin 

PAGINA KADERBRIEF 

18 

VRAAG: 

Op pagina 18 staat dat er meer fte’s nodig zijn voor de taken toezicht & handhaving van de 
omgevingsdiensten. 

Kunnen Gedeputeerde Staten aangeven hoeveel extra gelden concreet nodig zijn voor alle uit te 
voeren taken van de omgevingsdiensten, in verhouding met de extra inkomsten die de Provincie 
ontvangt voor decentralisatie van taken op het gebied van natuurbescherming en bodemtaken? 

ANTWOORD: 

Dat kan alleen voor de nieuwe taken Wet natuurbescherming. Op basis van het regeerakkoord 
Rutte II is via een decentralisatie-uitkering structureel geld toegevoegd aan het provinciefonds 
voor de uitvoering van nieuwe taken onder de Wet natuurbescherming. De provincie Noord-
Holland ontvangt hiervoor een bedrag van € 377.374. Om een adequaat uitvoeringsniveau te 
realiseren voor vergunningverlening, toezicht en handhaving (VTH) heeft het college op 11 april 
2017 vastgesteld dat er een bedrag van € 1.061.000 nodig is (855750/908867), een verschil van € 
683.626 euro. Het voorstel voor dit uitvoeringsniveau wordt in de Statenvergadering van 10 juli 
2017 besproken.  

Wat betreft de bodemtaken: deze zijn 'niet nieuw'. De provincie voert deze bodemtaken al jaren 
uit. Na de overdracht van de taken hanhandhaving en toezicht bodem naar de omgevingsdiensten 
in 2014 bleek dat de provincie risico liep door het (lage) uitvoeringsniveau. Om deze risico's te 
beheersen hebben Provinciale Staten met de vaststelling van de Kaderbrief bij de Zomernota 2016 
ingestemd met extra budget voor 2016 en 2017 voor deze taken. 
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NLM   PvdD  A. van Liere Vraag 5  A. Tekin 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

5 NLM PvdD A.E. van Liere  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

A. Tekin 

PAGINA KADERBRIEF 

18 

VRAAG: 

Waarom heeft u precies gekozen voor het niveau faciliterend ten opzichte van proactief? 

ANTWOORD: 

De keuze voor een intensiteitsniveau heeft effect op het aantal aanvragen, de kwaliteit van de 
aanvraag, de kwaliteit van het besluit (juridische houdbaarheid), de handhaafbaarheid van het 
besluit en de effectiviteit van toezicht en handhaving. De voordelen, nadelen en risico’s zijn voor 
drie mogelijke intensiteitsniveaus afgewogen (niveau 1: passief, niveau 2: faciliterend en niveau 3: 
proactief). De verhoudingen tussen de bovengenoemde indicatoren en de inspanning die ervoor 
moet worden geleverd, en dus het budget dat beschikbaar moet worden gemaakt is voor niveau 2 
het meest optimaal. Zie voor gedetailleerde informatie onze brief met kenmerk 855750/952317, 
die naar aanleiding van ons besluit van 30 mei jl. aan uw Staten is gestuurd. 

 

NLM   PvdD  A. van Liere Vraag 6  J.H.M. Bond 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

6 NLM PvdD A.E. van Liere  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.H.M. Bond 

PAGINA KADERBRIEF 

18 

VRAAG: 

Welk budget wordt er met de voorgestelde wijziging in het schade zomerplafond besteed aan 
respectivelijk tegemoedkoming in de schade, onderzoek, preventie van schade (zonder doden) en 
bestrijding van ganzen? 

ANTWOORD: 

"Het budget genoemd in de voorgestelde wijziging wordt geheel aan tegemoetkomingen in schade 
aan landbouwgewassen besteed. 

Verder wordt er provinciaal geld uitgegeven aan schadepreventie in de vorm van het budget voor 
ganzenbeheer (€ 411.000 in 2017) en in de vorm van een deel van de apparaatskosten voor het 
Faunafonds dat structureel voor preventief onderzoek kan worden gebruikt. In 2016 is er door 
Bij12/ Faunafonds € 463.357 aan onderzoek uitgegeven (bron: Jaarverslag Faunafonds). " 
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NLM   PvdD  A. van Liere Vraag 7  J.H.M. Bond 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

7 NLM PvdD A.E. van Liere  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.H.M. Bond 

PAGINA KADERBRIEF 

18 

VRAAG: 

Het instellen van het zomerschade plafond was onderdeel van het ganzenakkoord. Ondanks het 
nationale klappen van het akkoord is er een Noord-Hollandse voortzetting gemaakt. Wanneer 
heeft PS deze nieuwe overeenkomst toegezonden gekregen? Gezien het budgetrecht van PS, heeft 
GS een voorbehoud gemaakt van akkoordering door PS? Zo nee, waarom niet? De provincie moet 
nu fors meer betalen voor het ganzenakkoord (7,8 miljoen), welke maatschappelijke waarde 
wordt hiermee gediend? 

ANTWOORD: 

Het Noord-Hollandse ganzenakkoord is er gekomen doordat de Faunabeheereenheid heeft 
ingestemd met ons Uitvoeringsbeleid Ganzen Noord-Holland 2014, dat in 2014 door ons college 
is vastgesteld en ter kennisname aan uw Staten is gestuurd. In dit Uitvoeringsbeleid waren alle 
onderdelen van het landelijke akkoord vervat en ten dele aangepast aan de Noord-Hollandse 
situatie. Inmiddels is het Uitvoeringsbeleid Ganzen Noord-Holland 2014 ingetrokken, omdat de 
inhoud van dit Uitvoeringsbeleid is verwerkt in de door ons college vastgestelde beleidsregels en 
de door uw Staten vastgestelde verordeningen onder de Wet natuurbescherming. Overigens staat 
het Noord-Hollandse ganzenakkoord los van het besluit van het (toen nog zelfstandig 
bestuursorgaan) Faunafonds in 2015 om het plafond voor zomerplafond per direct in te trekken. 
Dit besluit werd genomen naar aanleiding van een juridisch advies waaruit bleek dat het 
zomerschadeplafond juridisch onhoudbaar was. De verwachting was dat dit middels de Wet 
natuurbescherming gerepareerd kon worden. Helaas is dit niet mogelijk gebleken. Hiermee zijn 
de extra lasten voor de provincie ten aanzien van de Faunaschade onvermijdelijk en structureel 
geworden en dienen deze ook na 2017 te worden geraamd. 

 

NLM   VVD  A. van Langen Vraag 8  J.H.M. Bond 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

8 NLM VVD A. van Langen-Visbeek  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.H.M. Bond 

PAGINA KADERBRIEF 

17 

VRAAG: 

toename zomerplafond: 

-wordt er ook geld uitgegeven aan preventie van schade, zo ja hoeveel en waaraan? 

ANTWOORD: 

Ja, er wordt provinciaal geld uitgegeven aan preventie in de vorm van het budget voor 
ganzenbeheer (€ 411.000 in 2017) en in de vorm van een deel van de apparaatskosten voor het 
Faunafonds dat structureel voor onderzoek kan worden gebruikt. In 2016 is er door Bij12/ 
Faunafonds € 463.357 aan onderzoek uitgegeven (bron: Jaarverslag Faunafonds).  
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NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

9 NLM VVD A. van Langen-Visbeek  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

A. Tekin 

PAGINA KADERBRIEF 

18 

VRAAG: 

toename bedrag voor bodemtoezicht en handhaving 

- wordt er ook ingezet op bodemverbetering, zo ja wat is het budget hiervoor? 

ANTWOORD: 

"Het is niet precies duidelijk wat met 'bodemverbetering' wordt bedoeld. De bodemtaken 
waarvoor de provincie Noord-Holland het bevoegd gezag is, zijn gemandateerd aan de Noord-
Hollandse omgevingsdiensten (OD's). Betreffende bodemtoezicht en -handhaving bestaat de 
gemandateerde taak uit het milieutoezicht en de handhaving met betrekking tot meldingen en 
besluiten op grond van of krachtens de Wet bodembescherming, voor de activiteiten 
bodemonderzoek, bodemsanering, sanering van bedrijfsterreinen, en nazorgmaatregelen inclusief 
toezicht en handhaving betreffende gevallen van ernstige verontreiniging en gevallen van 
verontreiniging die onder de zorgplicht vallen, en betreffende lozing van grondwater bij 
bodemsanering en proefbronnering. 

Binnen dit kader is 'bodemverbetering' geen taak van de provincie." 

 

NLM   VVD  A. van Langen Vraag 10  A. Tekin 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

10 NLM VVD A. van Langen-Visbeek  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

A. Tekin 

PAGINA KADERBRIEF 

 

VRAAG: 

Hoeveel HA NNN wordt er gerealiseerd in de Oostelijke Vechtplassen? 

ANTWOORD: 

Er ligt in de Oostelijke Vechtplassen nog een opgave van 786 ha te realiseren NNN. 
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NLM   D66  C. Weemhoff Vraag 11  J.H.M. Bond 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

11 NLM D66 C. Weemhoff  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.H.M. Bond 

PAGINA KADERBRIEF 

17 

VRAAG: 

Het zomerplafond voor schadeclaims faunabeheer loopt consequent op ieder jaar. Op basis 
waarvan zijn deze bedragen zo geprognotiseerd? Wat is de oorzaak van het oplopen van dit 
bedrag? 

ANTWOORD: 

Er is geen plafond meer voor zomerschade; pogingen om een plafond in te stellen zijn juridisch 
onhoudbaar gebleken (zie het antwoord op vraag 3). De door het Faunafonds afgegeven 
prognoses t.a.v. het te verwachten schadebedrag zijn tot op heden gebaseerd op het gemiddelde 
van de drie voorgaande jaren. Mede op ons verzoek komt het Faunafonds vanaf de 
Begrotingswijziging 2017 met een prognose gebaseerd op een trendanalyse. 

Het is inderdaad zo dat de schadebedragen oplopen. De oorzaak is meervoudig. Het komt onder 
andere door het groeiende aantal ganzen in Nederland, de steeds intensievere productie van 
landbouwgewassen en het feit dat het Noord-Hollandse landschap zeer aantrekkelijk is voor 
ganzen (veel water en graslanden). Daarbij komen de steeds zachtere winters, waardoor het gras 
vroeger in het voorjaar begint te groeien waardoor de kosten van deze eiwitrijke ‘eerste snede’ 
steeds hoger worden. " 

 

NLM   D66  H. Struben Vraag 12  C.J. Loggen 

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

12 NLM D66 H.W. Struben 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

C.J. Loggen 

PAGINA KADERBRIEF 

5 

VRAAG: 

´We investeren in de Oostelijke Vechtplassen´ Om welke project gaat het (baggerproject)? 

ANTWOORD: 

De aanpak van de bagger- en slibproblematiek speelt een grote rol in de realisatie van 
doelstellingen die liggen op het gebied van recreatie, waterkwaliteit, natuur en landschap. Naast 
het verbeteren van de bevaarbaarheid van de plassen door het verwijderen van de bagger in de 
Loosdrechtse Plassen, zal deze bagger hergebruikt worden in onder andere de aanleg van 
natuureilanden en ten behoeve van duurzaam legakkerherstel in de directe omgeving. 
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NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

13 N NLM Groen Links Z. Pels 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

A. Tekin 
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18 

VRAAG: 

De Omgevingsdienst heeft in voorgaande jaren voor toezicht en handhaving op het gebied van 
flora en fauna te weinig aandacht gehad door de fusie. In de Kaderbrief wordt geld vrij gemaakt 
voor bodem gerelateerde taken. Hoe wordt het voldoende uitvoeren van toezicht en handhaving 
op de overige gebieden binnen flora en fauna door de omgevingsdienst 
gegarandeerd/gefinanceerd? 
  
ANTWOORD: 

Het toezicht en de handhaving op het gebied van flora en fauna wordt per 1 juli 2016 in mandaat 
uitgevoerd door RUD NHN. De oprichting van de omgevingsdiensten – die in 2014 heeft 
plaatsgevonden - heeft dus geen invloed gehad op de aandacht voor deze taken. 

Flora en Fauna vallen niet onder de bodemgerelateerde taken maar onder de groene taken. Voor 
deze taken heeft het onderzoeksbureau K+V, aanvullend op het onderzoek naar de VTH-
plustaken door Arena Consulting (27 augustus 2015 aan PS gestuurd, kenmerk: 648755/648759), 
onderzocht welk intensiteitsniveaus mogelijk zijn voor uitvoering van die taken die aanvullend 
aan RUD NHN zijn gemandateerd in het kader van de Wet natuurbescherming en welk budget 
daarbij hoort. Wij hebben op basis van dit onderzoek in de kaderbrief voorgesteld om te kiezen 
voor intensiteitsniveau 2 met bijbehorend budget voor RUD NHN. U heeft hierover ook een brief 
(85570/952317) ontvangen die verstuurd is naar aanleiding van de GS-vergadering van 30 mei jl. 
De uitvoering en financiering van deze taken is gegarandeerd door de dienstverlenings-
overeenkomst die wij met RUD NHN hebben gesloten. 

 

https://online.ibabs.eu/ibabsapi/publicdownload.aspx?site=noordholland&id=23377
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NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

14 N NLM Groen Links Z. Pels 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J.H.M. Bond 

PAGINA Kaderbrief 
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VRAAG: 

“ons ganzenakkoord”. Op welke gesloten ganzenakkoord wordt gedoeld in deze tekst? Kan per 
maatregel uit het originele ganzenakkoord (de laatste versie voor de afbreuk van het akkoord) 
worden aangegeven of deze horen bij het ganzenakkoord wat de provincie als basis voor het 
genoemde beleid gebruikt? 
  
ANTWOORD: 

De tekst ‘ons ganzenakkoord’ refereert aan de positieve reactie van de Faunabeheereenheid 
Noord-Holland en de daarin vertegenwoordigde partijen op ons Uitvoeringsbeleid Ganzen Noord-
Holland 2014. Dit beleid is inmiddels ingetrokken; dit is vervangen door de beleidsregel 
natuurbescherming, die rekening houdt met de nieuwe Wet natuurbescherming. Hierin zijn de 
uitgangspunten van het landelijke ganzenakkoord vertaald naar de Noord-Hollandse situatie. 
 

De maatregelen uit het originele ganzenakkoord en Noord-Hollands ganzenakkoord naast elkaar:  
 
 

Originele ganzenakkoord Noord-Hollands ganzenakkoord 

Aanpassing van de zomerperiode van 1 
april tot 1 oktober naar 1 maart tot 1 
november.  
 

conform 

Invoeren van rustgebieden in plaats van 
foerageergebieden, gekozen op 
gebiedsgebruik ganzen en hoogte schade, 
waarbij er voor een aantal gebieden 
afwijkende einddata zouden gelden. 
Ingangsdatum veranderd van 1 oktober 
naar 1 november.  
 

Onderzoek uitgevoerd naar ligging 
foerageergebieden en gebruik ervan per soort. Uit 
recent onderzoek is gebleken dat de Noord-
Hollandse rustgebieden goed begrensd zijn en het 
oppervlakte voldoende is. De ingangsdatum is 
veranderd conform het landelijke ganzenakkoord. 
Aangepaste einddata zijn ook mogelijk gemaakt in 
beleid, er was echter geen draagvlak voor 
invoering.  

Invoering winterrust waarbij er ‘geen aan 
verjaging ondersteunend afschot 
mogelijk is op overjarig grasland van 1 
november tot 1 maart’.  
 

conform 

Invoering zomerplafond Het zomerplafond was een landelijke maatregel. 
Deze is ingevoerd maar moest worden ingetrokken 
vanwege het feit dat het instellen van een 
zomerplafond in juridisch opzicht onhoudbaar 
bleek. 

Populatiebeheer op de brandgans 
mogelijk maken 

conform 

Populatiebeheer koppelvormende ganzen Was al mogelijk in NH. 

Beheer in natuurgebieden (medewerking 
TBO’s) 

TBO’s zijn actief deelnemer in provinciaal akkoord. 
Er zijn tevens vergunningen voor ganzenbeheer in 
N2000 gebied aangevraagd en verleend. 

Gebruik CO2 mogelijk maken conform 
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NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

15 N NLM Groen Links A. Hietbrink 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

A. Tekin 

PAGINA Kaderbrief 

24 

VRAAG: 

Wat kost het extra om de intensiteit van de RUD taken rondom de Wet natuurbescherming van 
faciliterend naar pro-actief te brengen? 
  
ANTWOORD: 

De kosten zijn € 487.231 (Voor nadere informatie zie brief GS aan PS van 1 juni 2017, kenmerk: 
855750/952317). 

 

NLM  Groen Links  A. Hietbrink  Vraag 16N  A. Tekin  

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

16 N NLM Groen Links A. Hietbrink 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

A. Tekin 

PAGINA Kaderbrief 

18 

VRAAG: 

Er zit wel heel veel verschil tussen de overgedragen capaciteit voor bodemtaken (5,5 fte) en de 
extra benodigde capaciteit (6 fte erbij). dat is meer dan een verdubbeling. Kan worden uitgelegd 
waar dat grote verschil in zit? Mogen we het onderzoek van het externe adviesbureau ontvangen? 
  
ANTWOORD: 

De aanbevelingen voor de verbetering van de bodemhandhaving, die in de rapporten ‘Tot op de 
bodem uitgezocht’ (24 mei 2013 aan PS gestuurd) en ‘Nazorg’ (11 september 2014 aan PS 
gestuurd), zijn gedaan, geven aan dat de capaciteit ten tijde van de uitvoering door de provincie 
te klein was om alle werkzaamheden volledig uit te voeren. Na de overgang naar de OD’s is er in 
de formatie (aantal fte’s) niets veranderd. 

Nadat taken voor bodemhandhaving vanaf 2015 goed waren ingeregeld bij de OD’s, is 2015 
gebruikt om de omvang van het werk, de werkbaarheid van de taakomschrijving en de 
prioritering te evalueren. Deze evaluatie (begeleid door Royal HaskoningDHV) heeft geleid tot de 
extra benodigde capaciteit. Dit rapport wordt aan uw commissie toegezonden. 
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NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 
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VRAAG: 

Het plafond voor cofinanciering voor Europese landbouwsubsidies wordt verhoogd met 2,5 
miljoen euro van 9,8 naar 12,3 miljoen euro. Dat geld is bedoeld voor projecten die bijdragen aan 
de verduurzaming van de landbouw. Kunnen wij een overzicht krijgen van projecten die tot op 
heden zijn gefinancierd met dergelijke middelen en een uitleg op welke manier deze hebben 
bijdragen aan de verduurzaming van de landbouw in Noord-Holland.  
 
ANTWOORD: 

Onderstaand treft u een overzicht aan van projecten die tot nu toe zijn beschikt. De projecten 
zijn voor 50% gefinancierd uit de reserve Europese landbouwsubsidies en 50% uit het Europees 
Landbouwfonds voor Plattelandsontwikkeling (POP3).  De reserve wordt ingezet voor enkele POP3 
regelingen namelijk LEADER, innovatie, jonge landbouwers en structuurversterking. De kaders 
van het POP3 zijn door de EC bepaald. Uw staten worden per openstelling schriftelijk 
geïnformeerd over de doelstelling van de regeling.  
 
De projecten die beschikt zijn betreffen: 
- Regeling voor structuurversterking in de landbouw (2016). Met deze regeling hebben wij 
één project ‘Kavelruil werkt’ gefinancierd voor de ondersteuning van kavelruil van €3,2 mln. 
Waarvan 50% uit de reserve en 50% EU geld.  Hierbij is STIVAS de aanvrager.   
Kavelruil draagt onder meer bij aan de vermindering van transport en de mogelijkheden voor 
weidegang als het gaat om veehouderij. Uw staten zijn schriftelijk geïnformeerd over de 
doelstelling van de regeling. 
 
- Regeling voor de ondersteuning van LEADER (2016), hiervoor is één project ingediend 
voor de ondersteuning van de LEADER groep van ca € 420.000. 
Deze subsidie is bedoeld om het LEADER proces te ondersteunen zoals samenwerking en 
communicatie van de leden. Uw staten zijn schriftelijk geïnformeerd over de doelstelling van de 
regeling. 
 
- Regeling voor Jonge landbouwers (openstelling maart en dec 2016): hierbij zijn subsidies 
verleend voor duurzame investeringen door ondernemers tot 40 jaar. Hierbij worden 
verschillende duurzaamheidsdoelen onderscheiden waar projecten op worden geselecteerd  zoals 
energiebesparing, dierenwelzijn en biodiversiteit.  De subsidie bedraagt maximaal €20.000 per 
ondernemer. Het betreft de volgende verleningen: 
o 33 zonnepanelen (energiebesparing en klimaat) 
o 19 precisielandbouwtechnieken (vermindering emissie en grondstoffengebruik) 
o 1 mestscheiding (nutriënten) 
o 2 koematras (dierenwelzijn) 
o 3 GPS systeem voor koeien (dierenwelzijn) 
o 1 diervriendelijke varkensvloeren (dierenwelzijn) 
o 7 systeem voor niet-kerende grondbewerking (bodembeheer/-biodiversiteit) 
o 6 spit-zaaicombinatie (bodemverdichting/ -biodiveritiet)/ Inge Matheij 
 
VRAAG: 

Kunnen we een overzicht krijgen van projecten die nu mogelijk in aanmerking komen voor deze 
financiering. Kan ook bij die projecten inzichtelijk worden gemaakt op welke manier ze bijdragen 
aan de verduurzaming van de landbouw? 
  
ANTWOORD: 

Nee, het is nu niet bekend welke projecten in aanmerking komen voor de extra gevraagde 
middelen. De extra middelen voor de reserve  zijn bedoeld om nieuwe openstellingen mogelijk te 
maken.  
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Het is als gevolg van de tenderprocedure niet vooraf bekend welke projecten voor financiering in 
aanmerking komen.  

Voor de selectie van projecten geldt dat het POP3 voorschrijft dat een onafhankelijke commissie 
de projecten beoordeelt op bijdrage aan de doelstelling van de regeling. GS hebben hier geen 
rechtstreekse invloed op.   

Wij informeren uw staten per openstelling over de doelstelling en de financiering van een 
regeling. 

 

NLM  PvdA  A. Jellema Vraag 18N  C.J. Loggen  

NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

18 N NLM PvdA A. Jellema 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

C.J. Loggen 

PAGINA Kaderbrief 
23 

VRAAG: 

Vechtplassen: Wordt er nog rekening gehouden met de exotische invasieven? 
  
ANTWOORD: 

In de tekst van de kaderbrief staan de hoofdlijnen van het gebiedsakkoord / uitvoerings-
programma verwoord. Als één van de onderdelen van de pijler ‘versterken van de ecologische 
waarden’, wordt aandacht besteed aan de aanpak van de exoten: kreeften en Cabomba/ 
vederkruiden. De problemen in het gebied, veroorzaakt door deze exoten, raken aan de 
aandachtsvelden recreatie en natuurontwikkeling. Met gebiedspartijen zal gewerkt worden aan 
het opstellen en uitvoeren van een plan van aanpak. 
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NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

1 RWW CDA J.G. Haagsma 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

C.J. Loggen 

PAGINA KADERBRIEF 
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VRAAG: 

Gebiedsakkoord Oostelijke Vechtplassen. Hoe groot is de bijdrage die al vanuit de verschillende 
bestaande budgetten is vrij gemaakt, uitgesplitst per budget? 

ANTWOORD: 

Er zijn verschillende bestaande budgetten beoogd om het gebiedsakkoord te financieren. Voor 
een specificatie verwijzen wij naar de uitsplitsing hieronder. Het betreft hier indicatieve 
voorlopige cijfers, aangezien het gebiedsakkoord nog in ambtelijke voorbereiding is. Ook de 
externe partners leveren financiele bijdragen. Zodra het gebiedakkoord door ons college is 
vastgesteld, zullen wij u nader informeren. 

Bestaande budgetten PNH     

Reserve Groene Uitweg   Diverse OVP projecten [Mer studie, opknappen 's-
Gravelandsevaart, gebiedsloods, wandelpaden, 
fiets/wandelontsluiting Nera gebouw) 

 €        4.637.000  

  GU-Horstermeerpolder  €        5.500.000  

Waterrecreatie WED en Aquapunctuurpunten   €        1.200.000  

06.2012-2300-1202 TWINH water-budget integrale waterprojecten  
'Oostelijke Vechtplassen: Veenweide' [tbv 
baggerplan, kwaliteitsverbetering plassen, transitie 
recreatiesector, prijsvraag] 

 €           656.180  

06.2012-3400-1004 TWINH- knelpunten bodemsanering  €           500.000  

  POP ntb 

  Verdrogingsbestrijdingsbudget ntb 

Reserve Groen Realisatie natuuropgave NNN  €      34.700.000  
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PAGINA KADERBRIEF 

25/26 

VRAAG: 

OV Knooppunten. 'Het Rijk en de Vervoerregio hebben middelen gereserveerd, waarvan nu al 
duidelijk is dat deze onvoldoende zijn.' Wat is het totaal bedrag van deze gereserveerde middelen 

ANTWOORD: 

Met deze passage wordt gedoeld op de zware infrastructurele opgaven rond de stations 
Kogerveld en Zaanse Schans. In het kader van de Corridorstudie Amsterdam-Hoorn van het Rijk 
wordt hier momenteel gekeken naar verschillende varianten om de verkeerskundige en 
ruimtelijke problemen in het gebied op te lossen. Naast het Rijk zijn ook de Vervoerregio, de 
gemeente Zaanstad en de provincie betrokken. De kosten van de oplossingen kunnen naar 
schatting uitlopen tot € 550 mln. Het totaalbedrag van de reserveringen van Rijk en Vervoerregio 
bedraagt € 450 mln. maar dit geld is bestemd voor projecten/maatregelen op de gehele Corridor 
Amsterdam-Hoorn en dus niet alleen voor bovengenoemd gebied. 
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J. Geldhof 

PAGINA KADERBRIEF 

25/26 

VRAAG: 

Door de inzet van de resterende middelen voor stads- en dorpsvernieuwing kunnen op korte 
termijn de opgaven rond OV-knooppunten deels worden gedekt. Hoeveel bedraagt het resterende 
deel? Waarom is er voor gekozen dit budget hier voor in te zetten? 

ANTWOORD: 

Bij de middelen voor de stads- en dorpvernieuwing gaat het om een restantbedrag van € 
2.076.000. Omdat er een inhoudelijke link is tussen de doelstellingen van deze middelen en die 
van het programma OV-knooppunten is voorgesteld om het bedrag voor OV-knooppunten in te 
zetten. 
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NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

4 RWW CDA J.G. Haagsma / D.G. Heijnen  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J. Geldhof 

PAGINA KADERBRIEF 

25/26 

VRAAG: 

Door de inzet van een deel van de middelen voor Binnenstedelijk Bouwen kunnen op korte 
termijn de opgaven rond OV-knooppunten deels worden gedekt. Welk deel van de middelen voor 
Binnenstedelijk Bouwen wordt ingezet? Welke gevolgen heeft dat voor het budget voor het 
programma ‘Binnenstedelijk Bouwen’? 

ANTWOORD: 

In totaal is €7,9 mln gereserveerd voor Binnenstedelijk Bouwen, waarvan in eerste instantie € 2 
mln. wordt ingezet voor OV-Knooppunten. Voor het restantbedrag van € 5,9 miljoen worden 
momenteel voorstellen ontwikkeld. 
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NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

5 RWW CDA J.G. Haagsma / D.G. Heijnen  

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J. Geldhof 

PAGINA KADERBRIEF 

25/26 

VRAAG: 

'De gemeenten maken al veel middelen vrij, maar een provinciale bijdrage is nodig om de 
daadwerkelijke knooppuntenontwikkeling mogelijk te maken'. Wat is de verhouding tussen 
gemeentelijke middelen en de provinciale benodigde bijdrage? 

ANTWOORD: 

Er is geen vaste verhouding tussen de gemeentelijke middelen en de provinciale bijdrage 
vastgesteld. In de regel streven wij naar een bijdrage van minder dan 50% van de totale 
uitvoeringskosten. 
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NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J. Geldhof 

PAGINA KADERBRIEF 

25/26 

VRAAG: 

Waar is het bedrag van € 7,87 mln. op gebaseerd? 

ANTWOORD: 

Wij hebben globale prognoses gemaakt op basis van de projecten die wij nu voorzien. Voor de 
jaren 2017 en 2018 bedraagt de financiële behoefte van het programma OV-knooppunten € 
2.500.000, - resp. € 14.250.000,-.  Beschikbaar zijn middelen uit de reserve TWIN-H (€ 4.800.000,-
), de reserve AP 2010, middelen Binnenstedelijk Bouwen (€ 2.000.000,-) en de reserve Economie 
en Werkgelegenheid, herinzet restant budget stads- en dorpsvernieuwing € 2.076.000,-. Er 
resteert derhalve een tekort van € 7.874.000,- (afgerond 7,87 mln.). 
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7 RWW 50Plus O.A.C. de Meij 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J. Geldhof 

PAGINA KADERBRIEF 

25 

VRAAG: 

(Bij OV Knooppunten) 

Kunnen Gedeputeerde Staten aangeven welke investeringen men op het oog heeft rond het 
station ‘de Zaanse Schans’ en betreffen dit investeringen op de Zaanse Schans zelf? 

ANTWOORD: 

Het gaat hier om investeringen die bedoeld zijn om locaties binnen de invloedssfeer van het 
station geschikt te maken voor woningbouw, bijvoorbeeld door sanering of herplaatsing van 
activiteiten. Investeringen op de Zaanse Schans zelf zijn niet voorzien. 
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PAGINA KADERBRIEF 
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VRAAG: 

Op blz. 5 valt te lezen: 

"Als gevolg van de toename van het aantal huishoudens tot 2040 moeten er naar verwachting 
200.000 woningen bij komen in het zuidelijk deel van Noord-Holland en zo’n 20.000 woningen in 
het noordelijk deel." 

VRAAG:  

Zitten in deze cijfers ook de schommelende, maar niet aflatende instroom van asielzoekers die 
waarschijnlijk nog jaren zal aanhouden? 

ANTWOORD: 

Ja, hierin zijn ook migratiestromen, waaronder de asielinstroom, meegenomen. Dit mag ook 
blijken uit het Verkenningendocument NH2050 dat in het kader van het proces om te komen tot 
de Omgevingsvisie NH2050 is opgesteld. Daarin is opgenomen dat migratie – waaronder dus de 
asielinstroom – een niet onbelangrijke rol speelt bij de verwachte toename van het aantal 
huishoudens tot 2040. 
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NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 

9 RWW CU-SGP D.G.M. Ceder 

NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 

J. Geldhof 

PAGINA KADERBRIEF 

5 

VRAAG: 

Als gevolg van de toename van het aantal huishoudens tot 2040 moeten er naar verwachting 
200.000 woningen bij komen in het zuidelijk deel van Noord-Holland en zo’n 20.000 woningen in 
het noordelijk deel. De toename van verleende bouwvergunningen in 2015 heeft zich echter in 
2016 niet doorgezet. Met name corporaties zijn minder gaan bouwen.  

Vraag: Wat is de reden van het stagneren van het aantal verleende bouwvergunningen? Wat 
kunnen we er als provincie -gezien de urgente problematiek op de woningmarkt- aan doen om dit 
aantrekkelijker te maken en te faciliteren? 

ANTWOORD: 

Het antwoord op de vraag inzake het stagneren van het aantal verleende bouwvergunningen is 
niet met zekerheid te geven. Oorzaken zijn onder andere vertraging bij gemeenten bij het afgeven 
van vergunningen voor nieuwe woningen en hoge grondprijzen. 

De vraag inzake het aantrekkelijker maken en facilteren van de woningmarkt is geen technische 
vraag en valt daardoor buiten de beantwoording van de technische vragen. 
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J. Geldhof 
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VRAAG: 

Hoe gaat het met de respons vanuit de burger(s) op de publiekscampagne aangaande de 
Omgevingswet? 
  
ANTWOORD: 

De publiekscampagne verloopt als gepland. Onze Facebookpagina heeft momenteel meer dan 
4.400 volgers en ruim 440.000 unieke bezoekers gehad. Ook zijn er inmiddels op diverse plaatsen 
in de provincie 5 zogenaamde huiskamergesprekken geweest, waarbij de leden van ons College in 
gesprek zijn gegaan met geïnteresseerde inwoners van Noord-Holland. Er volgen er nog 2. Op een 
tweetal door de provincie gesponsorde evenementen bouwen we een mobiele huiskamer op. Op 5 
mei stonden we op Bevrijdingspop in Haarlem. Op laagdrempelige manier konden bezoekers van 
het festival met ons in gesprek of deelnemen aan verschillende interactiemomenten (petje op 
petje af, kennisquiz, videoboodschap achterlaten, foto’s van zich zelf laten maken met daarop 
symbolen waar zijn belang aan hechten, zoals klimaat, wonen en werk). Ook konden zij wensen 
voor Noord-Holland in 2050 in een tijdscapsule achterlaten. Op 24 juni staan we met een 
vergelijkbaar concept op Sail Den Helder. Tot slot doen wij onderzoek. Het eerste representatieve 
onderzoek (naar regio, man vrouw, leeftijd) is uitgezet onder ruim 1.500 inwoners van Noord-
Holland verspreid over de regio’s is afgerond. Op dit moment loopt een tweede onderzoek onder 
hetzelfde aantal inwoners. 
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NUMMER COMMISSIE FRACTIE NAAM VRAGENSTELLER 
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NAAM PORTEFEUILLEHOUDER 
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PAGINA Kaderbrief 
20 

VRAAG: 

Er is een provinciale subsidie voor landbouwers beschikbaar om de waterkwaliteit te verbeteren. 
a) Wat is de stand van zaken omtrent deze subsidieaanvraag?  
b)  Denkt u de doelen te behalen en hoe worden we daar over geïnformeerd?  
c)  Biedt de Kaderbrief aanvullende mogelijkheden om komende periode in te zetten op het 

verbeteren van de waterkwaliteit? 
  

ANTWOORD: 

a) De provincie werkt samen met de drie Noord-Hollandse waterschappen, LTO Noord en de 
agrarische natuurverenigingen in Noord-Holland, vertegenwoordigd door Water, Land en 
Dijken. Eén van de doelstellingen van het programma is om de negatieve effecten van de 
landbouw op oppervlaktewater te verminderen en zo bij te dragen aan een betere 
oppervlaktewaterkwaliteit. Binnen de samenwerking wordt gewerkt aan een 
uitvoeringsregeling om studieprojecten gericht op het halen van de doelstellingen te 
kunnen subsidiëren. Het geld voor de subsidieregeling is afkomstig van de waterschappen, 
de provincie stelt de regeling op en voert deze uit en betaalt de uitvoeringskosten. 
Voorlopig willen de waterschappen via deze regeling € 850.000, - inzetten.  

b) Met het programma willen we een bijdrage leveren aan het halen van de 
waterkwaliteitsdoelen. Of de doelen ook daadwerkelijk gehaald worden is mede afhankelijk 
van andere factoren, zoals de landelijke wet- en regelgeving en de handhaving er van.  

 Over het behalen van de waterkwaliteitsdoelen wordt u geïnformeerd via de KRW-
rapportages.  

c) In de kaderbrief zitten extra aanvragen die direct of indirect bijdragen aan het verbeteren 
van de waterkwaliteit. Dit betreft de bijdrage aan Groen Kapitaal, de bijdragen aan het 
Gebiedsakkoord Oostelijke Vechtplassen en de ophoging van de Reserve Europese 
Projecten landbouwsubsidies. Voor het programma Bodem en Water is geen aanvullende 
financiering aangevraagd.  
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VRAAG: 

In de commissie RWW is er destijds een technische briefing geweest over de Loosdrechtse 
plassen. Verbeteren van de waterkwaliteit is een belangrijke opgave in dit kwetsbare gebied.  
Biedt de kaderbrief extra middelen om bijvoorbeeld exoten in het oppervlaktewater te bestrijden? 
Waar kan de Kadernota in voorzien, zodat we impuls kunnen creëren in dit proces ten behoeve 
van de waterkwaliteit? 
  
ANTWOORD: 

In de tekst van de kaderbrief staan de hoofdlijnen van het gebiedsakkoord / uitvoerings-
programma verwoord. Als één van de onderdelen van de pijler ‘versterken van de ecologische 
waarden’, wordt aandacht besteed aan de aanpak van de exoten: kreeften en Cabomba/ 
vederkruiden. De problemen in het gebied, veroorzaakt door deze exoten, raken aan de 
aandachtsvelden recreatie en natuurontwikkeling. Met gebiedspartijen zal gewerkt worden aan 
het opstellen en uitvoeren van een plan van aanpak. 

 


